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LADDADE!
Frida Olsson: 

Bråk? Nej, det här är mycket värre

Hatet mot Calle:
”RIKTIGT ROLIGT”

STJÄRN-
DUELLEN

Så ska EBBA
knäcka FRIDA



ÄNTLIGEN!

SHL& SDHL
PRIS 99 KRONOR SÄLJS 1–30 SEPT 2023.

Getingbetyg på  
ALLA spelare  

och tränare  
i SHLListan: 

Han är
ligans 
största
profil

VÄLKOMNA TILLBAKA VINTERNS HETASTE HEMVÄNDARE

Sanny Lindström:
De ska känna oro
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BRYNAS
HAMTAR
ANDAN
EFTER
KNOCKEN

Klassikern

¨
¨

Den som tror att BRYNÄS 
endast spelar för ett SHL- 
kontrakt i vinter är fel ute. 

Säsongen 23/24 handlar 
om något mycket större. 

Klubben vid Sätraåsen 
ska försöka hitta tillbaka 
sig själv igen. 

– Det är kanske bra att 
vända på papperet, skriva 
upp några nya saker och 
lära sig av misslyckandet. 
Vad ska Brynäs stå för  
egentligen? säger kapten 
JOHAN LARSSON.

Text ADAM JOHANSSON  
Foto ARON BROMAN /BILDBYRÅN
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Klassikern

gement” hade gått igenom alla 
känslor redan. Den smockan spe
lare och ledare upplevde när vi åkte 
ur hade vi bearbetat mentalt någon 
månad tidigare. Vi visste att det 
kunde hända, helt enkelt. Som 
spelare och tränare är du inte i de 
tankarna riktigt, det blir mer defi
nitivt när man förlorat. Vi andra 
var mer ”klara” med våra känslor, vi 
hade varit arga, ledsna, besvikna 
och känt sorg. 
Hur lång tid tog det innan ni kände ”nu 
ska vi bannemej vinna hockeyall-
svenskan”?

– Direkt. Vi hade inga kontrakt 
med spelare eller tränare, så det 
fanns ingen tid till något annat. Jag 
upplever i alla fall att jag person
ligen var igenom alla känslor när vi 
väl åkte ut, så arbetet startade 
direkt.

Medan många SHL-föreningar som 
drattar ur det så kallade finrum

met går sönder och 
splittras, upplevde 

Brynäs herrlag något 

Lagen i hockey-
allsvenskan 2023/24 har  

44 SM-GULD
Lagen i SHL 2023/24 har  

36 SM-GULD
Lagen i hockeytvåan 

2023/24 har  
18 SM-GULD

rynäs spelar  
i hockey
allsvenskan. 

Många har 
nog fortfa
rande svårt 

att vänja sig 
vid den tanken.

Det har 
däremot inte 
Johan 
Alcén, 
Brynäs 
sportchef. 
Redan 

 i våras 
– när klub
ben fortfa

rande var ett 
SHLlag 

– kände han 
tillsammans med 

några andra i ledningen lite 
lätt på de orden för 
första gången. 

– Vi förstod att det 
kunde bli kval och vi 

visste också vad 
som hände om 

vi förlorade, 
så vi i ”mana
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1

LULEÅ 
1

KLUBBARNA SOM VUNNIT SM-GULD I HOCKEY
Lag i gult spelar i hockeyallsvenskan 2023/24. Lag i vit spelar i SHL. Lag i ljusrött spelar i hockeytvåan (Göta är numera ihopslaget med Traneberg, Hammarby ombildat efter konkurs).

tämligen ovanligt i våras.
Människor ville inte lämna 

klubben, trots degraderingen.
I princip alla som Brynäs ville 

behålla återfinns fortfarande  
i omklädningsrummet i det som en 
gång i tiden kallades Gavlerinken. 
Anders Lindbäck, Simon Bertils
son, Johannes Kinnvall, Jacob 
Blomqvist, Greg Scott, Johan 
Larsson och Anton Rödin – sju 
stomspelare – skrev på nya kon
trakt med Brynäs.

– De fick lite space direkt efteråt, 
men vi ville ha möten med dem 
tidigt för vi ville presentera vår 
plan. Vi ville visa vart klubben ska. 
Jag tror att det var viktigt att vår 
satsning upplevdes seriös och 
trovärdig. Sedan har de här kil
larna fått starka känslor för Brynäs 
under årens lopp, berättar Johan 
Alcén.
Upplevde du en omedelbar respons 
från dem, ”yes, här vill vi vara”?

– Ja, ja, ja. Vi kände det direkt. 
Vi fick gehör på alla punkter vi 
presenterade – vad vi behövde 
åtgärda, vart vi vill någonstans och 
hur vi ska ta oss dit. 

Av alla högprofilerade spelare som 
följt med Brynäs till hockeyall
svenskan är Johan Larsson, 31, den 
som sticker ut allra mest.

Han borde egentligen inte spela  
i den här ligan.

För 18 månader sedan var han en 
självklar NHLspelare som precis 
fullbordat en av sina främsta 
säsonger i karriären. Hans önskan 
var att stanna kvar där borta, men 
när inget lag var villigt att erbjuda 
honom ett längre kontrakt vände 
Johan Larsson tillbaka till den 
klubb han vann SMguld med 2012.

Drömmen var givetvis att upprepa 
bedriften med Brynäs elva år 
senare, men i stället blev det 
kvalspel mot Malmö och ett uttåg ur 
högstaligan redan under säsong 1.

En käftsmäll.
– Det var riktigt tufft efter förra 

säsongen. Jag kom hem med 
andra förväntningar, sedan blev 
det som det blev. Efter vi åkte ur 
orkade jag inte tänka på ishockey, 
berättar Larsson med en tung 
suck.

När kvalchocken lagt sig och alla 
inblandade förstått vad som fak
tiskt hänt började buden ramla in 
till Johan Larsson. Han var fort

farande attraktiv på den europeiska 
marknaden.

Lag i schweiziska ligan och 
SHLkonkurrenter som Linköping 
och Frölunda hörde av sig, men 
Larsson kunde inte riktigt före

ställa sig att lämna Brynäs IF, den 
klubb han precis åkt ur med.

Så därför blev han kvar.
– Pengarna var inte viktiga. För 

min del handlade det om livsstil, 
rollen och hur laget spelar. I slut

OMSLAGSPOJKE.
Johan Larsson i fokus under
försäsongens fotografering
av Brynäslaget.
Foto: OLLE SPORRONG

Sportchefen Johan Alcén sitter kvar,
i ett Brynäs i förändring.
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ändan kändes resan med Brynäs 
mer motiverande än något annat.

– Sedan blev det självklart lättare 
när det var många andra som skrev 
på. När de berättade hur det kändes 
blev det enklare för mig också. Det 
svetsade samman oss och vi tänkte 
”nu gör vi det här tillsammans”.
Annars pratar ofta elitidrottare om 
viljan att vara på högsta nivån och 
tävla mot de bästa. Är inte det viktigt 
för dig?

– Jo, absolut. Samtidigt har jag 
varit på en hög nivå länge, jag vet 
att jag kan spela där. Jag har det  
i ryggsäcken och resan med Brynäs 
kändes mer motiverande.
Från NHL till hockeyallsvenskan på 18 
månader, kan du ibland fråga dig själv 
”hur blev livet så här”?

– Jag förstår hur du menar, men 
jag har aldrig tänkt tillbaka på det 
sättet. Jag hade kunnat ta några år 
till där borta, men jag är nöjd med 

min NHLkarriär. Det kittlade mer 
att komma hem och visa vad jag kan, 
det var så mina tankegångar gick. 

Och ingen verkar mer nöjd med 
Larssons beslut än sportchef Johan 
Alcén:

– För ett och ett halvt år sedan 
spelade han i Madison Square 
Garden och nu stannar han kvar 
hos Brynäs i hockeyallsvenskan. 
Som brynäsare känns det helt 
fantastiskt. 

När en förening förlorar sin serie
tillhörighet som Brynäs gjorde  
i april följer alltid frågan, ”hur 
kunde det här hända?”, efter dem 
som ansetts skyldiga.

Johan Alcén i egenskap av sport
chef tillhör givetvis den klicken av 
människor, Johan Larsson också, 
han spelade 50 matcher för Brynäs 
under förra säsongen.

Båda är medvetna om ansvaret 

de bär för det Brynäslag som för 
första gången åkte ur SHL.

Båda är också överens om vad 
som gick snett.

Johan Alcén berättar att den 
självrannsakan som föreningen 
gick igenom i våras var en viktig del 
i att övertyga spelarna från fjolårets 
trupp att stanna kvar i hockeyall
svenskan. 

– Det har handlat om kultur och 
identitet, och i samband med det 
blir det på tal om kontinuitet och 
långsiktighet. Vi ska inte recensera 
någon som har jobbat här tidigare, 
men vi har bytt ut alldeles för 
många; tränare, ordförande och 
andra. Varje gång det har kommit 
in en ny person har den en egen 
bild av ”vad är Brynäs identitet, 
vad är kulturen i Brynäs?”. När det 
byts ut för mycket blir det rörigt 
och geggigt. Man ska naturligtvis 
ha kontinuitet i bra saker, men vår 
identitet har blivit rubbad av alla 
de här bytena.
Det har inte funnits en Brynäsanda, 
”det här är vi”, menar du?

– Vi kan kalla det vad som helst, 
jag väljer att säga identitet. Den har 
varit rubbad. Jag och andra som är 
kvar i föreningen har inte gjort alla 
rätt, det finns massvis av saker vi 
kunnat göra annorlunda, men vår 
identitet har blivit rubbad av alla 
skiften. Det har varit otydligt. 
Skulle du säga att Brynäs bestämt sig 
för vad Brynäs ska vara nu, det är inte 
en tränare som ska komma in utifrån 
och köra sitt race?

– Jag vill inte prata om någon 
specifik, men vi inom föreningen är 
väldigt medvetna om vilka brister 
som funnits. Därför har ett arbete 
påbörjats. Vi behöver ta tillbaka 
spelidé, identitet, värdeord och allt 
egentligen. Saker och ting måste bli 

”För ett och ett halvt år sedan spelade han  
i Madison Square Garden och nu stannar han 

kvar hos Brynäs i hocke y allsvenskan.  
Som brynäsare känns det helt fantastiskt”

Forward
JOHAN 
LARSSON
Ålder: 31 år.
Klubbar i karriären: 

 » Sudrets HC (–2008), 
 » Brynäs J18 (2008–12), 
 » Minnesota Wild,  

    Houston Aeros och  
    Rochester Americans (2012–13), 

 » Buffalo Sabres och Rochester  
    Americans (2013–15), 

 » Buffalo Sabres (2015–20), 
 » Arizona Coyotes (2020–21), 
 » Arizona Coyotes och  

    Washington Capitals (2021–22),
 » Brynäs IF (2022–).

”Vi kan 
kalla det 
vad som 
helst, jag 
väljer att 
säga  
identitet. 
Den har 
varit 
rubbad. 
Jag och 
andra 
som är 
kvar i för-
eningen 
har inte 
gjort alla 
rätt, det 
finns 
massvis 
av saker 
vi kunnat 
göra 
annor-
lunda, 
men vår 
identitet 
har blivit 
rubbad  
av alla  
skiften. 
Det har 
varit 
otydligt”

Klassikern

bättre. Det måste finnas en samsyn 
på vad Brynäs faktiskt ska vara. 
Vad är Brynäs? Hur spelar Brynäs? 
Hur beter sig en brynäsare? 
Det ska vara en föreningsägd identitet 
och kultur som spelare och ledare ska 
anpassa sig efter, eller?

– Yes, exakt. 

Varken Alcén eller Larsson vill peka 
finger mot människor som inte 
längre är kvar i föreningen. Deras 
tankegångar ämnar inte att vara 
startskottet för en pajkastning.

Däremot är det tydligt att senaste 
årens tränarrekryteringar, med 
främst Peter Andersson och Mikko 
Manner i spetsen, kan ha bidragit 
till att Brynäs förlorat en del av sin 
identitet.

I stället för att Brynäs självt ägde 
spelidén, filosofin, arbetssättet och 
i förlängningen sitt eget DNA 
lånades det ut till individer som 
anställdes för att väcka liv i klub
ben och lyfta den från botten träsket 
i SHL.

– Jag håller med Alcén. Jag har 
inte varit här lika länge, men käns
lan var så. När jag var här senast 
var juniorverksamheten på topp 
och allt var noggrant skött, ”så här 
gör vi, så här tycker vi att man ska 
göra”. Det har slarvats med om vi 
ska vara ärliga. Det är en bra grej 
att ta upp: Hur är det i Brynäs 
egentligen? Vilka riktlinjer och 
standarder ska vi ha? Det är kanske 
bra att vända på papperet, skriva 
upp några nya saker och lära sig av 

misslyckandet. Det kan vara viktigt 
att gå igenom, säger Johan Larsson.
Varför har det slarvats eller tummats 
på grejer som gjorde Brynäs till en 
vinnande klubb 2012?

– Jag kan bara prata om när jag 
var här senast och då kände jag att 
det tävlades. Det var bra träningar, 
allting var bra skött. När man väl 
kom in till Sätrahöjden gav man allt. 
Man visste att det var hårt jobb som 
gällde. Lagen som kom hit visste att 
det skulle bli jobbigt. Jag vet inte 
hur det varit senaste åren, men det 
har kanske varit lite slött. Det är bra 
att vi får bygga upp det igen. 
Den där standarden och kravställ-
ningen, är det inte spelarna som sätter 
den i slutändan?

– Det kan det vara, men sam
tidigt behöver vi hjälp med att det 
inte ska tummas. Vilka riktlinjer 
som ska finnas. Annars kan det gå 
ned till juniorerna. Det är inte bara 
spelarna, det är en föreningsgrej... 
”Så här är det i Brynäs, det här 
gäller vare sig man vill eller inte, 
man rättar in sig i ledet och kör”.
Var det oklart i fjol med Mikko Manner 
som tränare?

– Jag kände att det inte fanns 
någon riktlinje från föreningens 
sida. Det var mer hans idéer och 
sedan körde vi stenhårt på det,  
i stället för att ha en röd tråd, ”Det 
här är Brynäs, det här står vi för”, 
som går igenom föreningen till 
juniorer och dem som börjar på 
gymnasiet. Det här gäller för att ta 
sig till Alaget, och i Alaget gäller 

det här. Det har varit mycket fram 
och tillbaka och individuellt för alla 
lag. Då har det blivit slött. 
Tillåts det vara högt i tak i den här 
klubben?

– Det tycker jag. Det måste vara 
det, man måste få känna att man 
kan resonera och ta åt sig av saker 
för att göra det bättre. Det finns här. 

Brynäs verklighet är numera all
svensk. Dess målbild är att ta sig 
tillbaka till SHL snabbast möjligen.

Johan Alcén och Johan Larsson 
vet att det inte kommer bli en dans 
på rosor.
Hockeyallsvenskan har en förmåga att ta 
nyligen degraderade SHL-lag på sängen.

– Absolut. Vi vet om att det inte 
kommer vara en jättestor skillnad 
jämfört med i fjol. De spelare vi möter 
nu åker inte långsammare eller 
skjuter lösare. Vi kommer snarare 
möta ännu mer motiverade spelare.
Hur ser du på att många andra lag nu 
ser er hemmaborg som hockeyall-
svenskans Madison Square Garden?

– Det pratar vi mycket om. Vi 
måste förbereda oss för det. Vi 
måste vara enormt ödmjuka och vi 
vet om att det kommer vara en 
mental påfrestning under hela 
säsongen. Våra killar kommer 
säkert få en extra slashing på 
vaderna eller få höra något ord mer 
och det är helt enkelt vår nya var
dag. Det gäller att vänja sig. Det har 
vi pratat om länge och det kommer 
vi fortsätta göra, lovar Johan Alcén.

ADAM JOHANSSON 

”Vi vet 
om att det 
kommer 
vara en 
mental 
påfrest-
ning 
under 
hela 
säsongen. 
Våra 
killar 
kommer 
säkert få 
en extra 
slashing 
på 
vaderna 
eller få 
höra 
något ord 
mer och 
det är helt 
enkelt  
vår nya 
vardag. 
Det gäller 
att vänja 
sig”

KLUBBKÄNSLA.
Lagkapten Larsson efterlyser
tydliga Brynäs-riktlinjer. 
”Så här gör vi.”
Foto: OLLE SPORRONG

I Madison Square Garden,
med Washington, mot 
New York Rangers i april 2022.
Foto: USA TODAY/BILDBYRÅN
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Vinjett

STORA MARDRÖMMEN:
BLI SOM BJÖRKLÖVEN

Här trängs flera storheter med 
åtskilliga SM-guld i modern tid. 

I 22 långa år  har Björklöven 
förgäves försökt ta sig härifrån, 
över det fruktade hinder som 
förkortas HA.

Hjärtligt välkommen till 
hockeyallsvenskan – serien 
som krossar fler drömmar än 
som infriar dem.

Brynäs och Djurgården klas
sas av många som ”givna” 
SHLklubbar, men verklig 
heten är som bekant en annan: 
Båda har flera miljoner skäl  
– framför allt i kronor – att se 
till att sejouren i andraligan 

blir så kortvarig som möjligt. 
Mönstret är dock tydligt: 

Det kan ta tid att återfå ”sin” 
plats i allra översta eliten. 
Inget är givet, inte ens tåla
mod och långsiktighet. Och 
framför allt: Här tas ingen 
som helst hänsyn till gamla 
meriter.

När 10talets maktfaktor 
Skellefteå åkte ur elitserien  
för andra gången, 1990, tog 
det 16 år (!) innan den klas
siska klubben var tillbaka.

Iskalla fakta är också:
 » Leksand fastnade i den be 

römda hissen mellan serierna 
och ramlade ur fem gånger 

mellan 2001 och 2019. Laget 
har sedan millennieskiftet  
spelat fler säsonger i HA än  
i SHL. 

 » Malmö körde vilse efter  
sin andra degradering och blev 
kvar i andraligan i åtta år före 
comebacken i SHL 2015.

 » Sju år tog det för årets ny 
komling Modo att denna gång 
ta sig hela vägen upp.

 » Frölunda behövde fem år på 
sig för att bygga nytt och hitta 
”hem” igen 1989.

Men allt är inte becksvart:
 » Linköping (2001) och HV71 

(2022) tog sig tillbaka direkt, 
året efter degradering.

 » ”JojoLeksand” har studsat 
tillbaka bums tre gånger: 
2002, 2005 och 2016.

 » Flera lag som inte har 
SHLstatus i dag har också 
spelat upp sig direkt.

Färjestad håller till i en 
alldeles egen liga som enda 
klubben som spelat samtliga 
säsonger i elitserien/SHL. 
Övriga lag som tillhört högsta 
serien sedan 1976 har någon 
gång spelat i andraligan, varit 
nere och vänt, klivit upp – eller 
gått i konkurs eller blivit kvar.

Kvar med krossade drömmar 
vid det där hindret, ni vet.

JOHAN HEDELL

  AIK (2 SM-guld/4 finaler)

 » Ur 1986, tillbaka 1987
 » Ur 1993, tillbaka 1994
 » Ur 2002, tillbaka 2010
 » Ur 2014, nu i allsvenskan

 BJÖRKLÖVEN (1/3)

 » Ur 1977, tillbaka 1978
 » Ur 1989, tillbaka 1993
 » Ur 1994, tillbaka 1998
 » Ur 1999, tillbaka 2000
 » Ur 2001, nu i allsvenskan

 BRYNÄS (6/8)

 » Ur 2023, nu i allsvenskan

 DJURGÅRDEN (6/13)

 » Ur 1976, tillbaka 1977
 » Ur 2012, tillbaka 2014
 » Ur 2022, nu i allsvenskan

 FRÖLUNDA (4/7)

 » Ur 1984, tillbaka 1989

 HAMMARBY (0/0)

 » Ur 1983, tillbaka 1984
 » Ur 1985, konkurs 2008

 HV71 (5/6)

 » Ur 1980, tillbaka 1985
 » Ur 2021, tillbaka 2022

 KARLSKRONA (0/0)

 » Ur 2018, nu i hockeyettan

 LEKSAND (0/1)

 » Ur 2001, tillbaka 2002
 » Ur 2004, tillbaka 2005
 » Ur 2006, tillbaka 2013
 » Ur 2015, tillbaka 2016
 » Ur 2017, tillbaka 2019

 LINKÖPING (0/2)

 » Ur 2000, tillbaka 2001

 MALMÖ (2/2)

 » Ur 2005, tillbaka 2006
 » Ur 2007, tillbaka 2015

 MODO (2/6)

 » Ur 1984, tillbaka 1985
 » Ur 2016, tillbaka 2023

 MORA (0/0)

 » Ur 2008, tillbaka 2017
 » Ur 2019, nu i allsvenskan

 RÖGLE (0/1)

 » Ur 1996, tillbaka 2008
 » Ur 2010, tillbaka 2012
 » Ur 2013, tillbaka 2015

 SKELLEFTEÅ (3/9)

 » Ur 1985, tillbaka 1986
 » Ur 1990, tillbaka 2006

 SÖDERTÄLJE (1/2)

 » Ur 1978, tillbaka 1980
 » Ur 1981, tillbaka 1983
 » Ur 1992, tillbaka 1996
 » Ur 1998, tillbaka 2001
 » Ur 2006, tillbaka 2007
 » Ur 2011, nu i allsvenskan

 TIMRÅ (0/0)

 » Ur 1976, tillbaka 1977
 » Ur 1978, tillbaka 1981
 » Ur 1982, tillbaka 2000
 » Ur 2013, tillbaka 2018
 » Ur 2019, tillbaka 2021

 VÄSBY (0/0)

 » Ur 1988, nu i hockeyettan

 VÄSTERÅS (0/0)

 » Ur 2000, nu i allsvenskan

 ÖREBRO IK (0/0)

 » Ur 1977, tillbaka 1978
 » Ur 1979, konkurs 1999

...men de här 
har klamrat sig 
fast – i alla tider

 » Fem av dagens SHL- 
klubbar har aldrig åkt ur 
högsta serien sedan 1976. 
(Siffrorna inom parentes 
anger SM-guld/SM-finaler 
sedan just 1976).

FÄRJESTAD (10/21)

 » Med från start, kvar i SHL

LULEÅ (1/5)

 » Upp 1984, kvar i SHL

OSKARSHAMN (0/0)

 » Upp 2019, kvar i SHL

VÄXJÖ (4/4)

 » Upp 2011, kvar i SHL

ÖREBRO HK (0/0)

 » Upp 2013, kvar i SHL

Klassikern

BRYN…ÄSCH!
Johan Larsson och övriga
brynäsare deppar efter
kvalförlusten mot Malmö.
Foto: TOBIAS STERNER/BILDBYRÅN

Conny Evensson och övriga Frölundagänget firar
elitserie-avancemanget med hockeytårta 1989.

Foto: ÅKE THIM
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UNDER HUVEN

MULLRAR
Calle Halfvarsson i samtal med 
Expressens Tomas Pettersson,  
i förarsätet på Calles Dodge 
Charger. ”Det låter som det åskar 
när man drar i gång den”, säger 
skidstjärnan. Och mycket mer.

Skidor Veteranen

Bakom ratten på en gammal Dodge kommer insikten:  
Karriären hade faktiskt kunnat se helt annorlunda ut.

Och kanske hade då CALLE HALFVARSSON inte behövt  
ta emot det hat som drabbat honom själv och hans omgivning. 

– Mamma tycker det är jättejobbigt. Hon tar det otroligt hårt, säger han.
Expressen har följt 34-åringen under en hel försäsong med ett syfte:  

Att hitta människan bakom rubrikerna. 
Här är han. Text PHILIP GADD och TOMAS PETTERSSON

Foto MAXIM THORÉ/BILDBYRÅN
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alle Halfvarsson lutar sig fram  
i den gråa soffan, skakar på 
huvudet, och svarar sedan:

– Det har varit ett jävla 
strul.

Frågan var enkel. Bara  
en undran om hur familjen 

Halfvarsson haft det sedan 
säsongsavslutningen någon  
månad tidigare.

– Jag blev sjuk. Isabell blev sjuk. 
Casper blev sjuk. Och så blev jag 
sjuk igen. Allt bara snurrade på, 

liksom, säger den svenske 
skidstjärnan med en suck.

Men den här dagen tycks 
allt vara betydligt mera 
fridfullt för Calle Half- 

varsson, sambon Isabell  
Olsson och sonen Casper-Lo. 

Eller i och för sig: Parkerad 
framför huset står familjens svarta 
Audi med ena dörren på vid gavel. 
Vädring pågår.

– Mmm, Casper blev rejält 
åksjuk på väg hem från barna-
vårdscentralen, berättar pappa 
Calle efter att ha bytt t-shirt.

Det är alltså början av maj. 
Försommarvärmen har omfamnat 
lilla Sågmyra ett par mil utanför 
Falun där Calle Halfvarsson och 
sambon Isabell Olsson sedan något 
år bor i sitt nybyggda drömhus vid 
sjöstranden.

Det är också bara någon vecka 
innan den organiserade för-
säsongs  träningen drar i gång  

på allvar.
Och jo, 34- 

åringen vet 
bättre än de 
flesta vad som 
väntar. Det här 
blir hans 15:e 
världscup-
säsong.
Så hur är  
statusen?

– Jag har 
redan kört  
i gång lite. Jag 

kände att jag bara 
måste i gång och inte 
bli helt förslappad. 
För skjuter man upp 
det för länge så blir 
det ju bara skit jobbigt. 
Och?

– Första löppasset jag körde... äh, 
jag började ju grina redan på grus- 
vägen här utanför huset. Efter 200 
meter gjorde det så jävla ont  
i benen och knäna.

– Utan att överdriva tänkte att 
”Nu är det slut. Nu har jag nog 
gjort min sista säsong. För det  
här går inte att vända på”.
Oj då.

– Men sen gick det ganska fort 
ändå att komma 
i gång. Men jo, 
det blir värre för 
varje år.

Lille  
Casper -Lo, 10 
månader, tycks  
i alla fall inte ha 
några som helst 
problem med 
energi tillgången. 
Under överinse-
ende av mamma 
Isabell leker han allt mer intensivt 
med en boll på golvet intill soffan 
där pappa Calle pratar på. 

Förra sommaren fick paret sitt 
första barn efter att ha varit ihop  
i två år. Det förändrade inte bara 
vardagen totalt för de nyblivna 
föräldrarna. Det förändrade även 
skidåkaren Calle Halfvarsson.

Förra säsongen blev den bästa 
veteranen gjort på många, många 
år. Eller för att vara mer exakt: 
Halfvarssons totalplacering  
i världscupen 2023 (sjua) var 
faktiskt den bästa sedan 2015.

Under VM i Planica funderade 
han själv över pappa-effekten.

– Det är väl det som gör att man 
åker mer avslappnat. Det är inte 
skidorna som är det viktiga längre, 
det är familjen, sa Calle Halfvars-
son då.

På golvet innanför panorama-
fönstren i villan fortsätter nu den 
krypande jakten på diverse bollar 
för sonen. 
Så hur mår Casper-Lo?

– Du, det är full fart hela tiden. 
Han drar i allt. Man måste låsa alla 
luckor hela tiden. Och du får typ 
brotta ner honom för att få på en 
blöja – han bara vrider sig hela 
tiden, säger Calle Halfvarsson.

– Han är i en jäkligt stökig ålder 

just nu. Och det 
kommer säkert bara 
att bli värre. Han är ju 
precis på gränsen att 
lära sig gå.

H H H

ÅRE, JUNI
William Poromaa kisar upp  

mot solen som får Åresjöns yta  
att gnistra.

– Calle? Han är ju lite farsa för 
oss. Absolut äldst och har varit med 
länge. Och han har ju en otrolig 
massa erfarenhet.

Sedan börjar 22-åringen flina.
– Men...

Ja?
–...han är ju 

även den yngsta 
av oss på något 
vis.

En stund 
senare slår sig 
Edvin Anger  
ner intill på trä- 
 bänken utanför 
kaféet med en 
bägare glass  
i ena handen.

– Alltså, för 
mig är Calle en förebild. Eller... det 
är han för hela laget. Liksom en 
trygg punkt laddad med en massa 
energi.

Anger mumsar i sig en sked 
hjortonglass.

– Och det är alltid positiv energi.
Kan du utveckla det där med förebild?

– Till exempel nu på försäsongen. 
Calle är ju BRUTAL när det hand-
lar om intervallpass på rullskidor. 
Orkar man hänga med så vet du  
att du är riktigt bra.

Även Jens Burman skedar i sig 
lite glass i värmen. Sneglar lite mot 
Halfvarsson som sitter en bit bort 
och dricker kaffe. Ingen har fler  
år tillsammans i landslaget med 
Halfvarsson än just Jens Burman.

– Jomen han är viktig. Stark. 
Sätter fart och färg på alla sorters 
pass som vi gör tillsammans.
Och på sidan av?

– En rolig typ. Lättsam. Bidrar 
verkligen till att det blir god stäm-
ning. Calle gillar ju verkligen att 
busa.
Vad är egentligen det knäppaste han 
hittat på?

Jens Burman blir tyst och kliar 
sig i håret.

– Var ska jag börja? Hur lång tid 
har vi på oss?
All tid i världen.

– Alltså, jag vill ju inte hänga ut 
Calle. Men... ni kan ju fråga honom 
om vad som egentligen hände  
i Davos för en massa år sedan?  
När han fick lite ”ont i ryggen”?

Jens Burman fortsätter: 
– Det har nog aldrig kommit fram.
Jens Burman, Edvin Anger, 

William Poromaa, Calle Halfvars-
son och resten av herrlandslaget  
är mitt uppe i försäsongens första 
tunga träningsläger. Dagarna i Åre 
varvas med löpning uppe på fjället, 
rullskidpass och besök i det stora 
gymmet i botten av slalombacken.

Den här eftermiddagen är det 
styrketräning på schemat.

Först på plats: Calle Halfvarsson.
– Det borde inte vara jag som är 

starkast av alla i och med att jag 
aldrig gymmar, säger han. 
Men du är det ändå?

– Japp! Eller... kanske Grate 
ändå? Men ingen tar mig i bänk-
press i alla fall. Jag tror jag tagit 
125 kilo – det är rätt okej för att 
vara skidåkare.

– Och då har jag ju ändå bröst-
korg som en talgoxe.

En efter en kliver de andra i laget 
in i den mörka lokalen och sprider 
ut sig mellan maskiner och skiv-
stänger.

Och surret börjar växa. Och växa.

– Det är mycket trash talk här 
inne nu, konstaterar Marcus Grate 
efter en stund.

Jo du. Och i centrum för allt står 
Calle Halfvarsson.

Det är verkligen ingen slump att 
Jens Burman och William Poro-
maa ”råkar” sätta sig för att knyta 
sina skor just på den bänk där 
Halfvarsson precis tänkt börja  
ett pass bänkpress.

– Är det här nån jävla sittbänk, 
eller? Där man bara byter om, 
muttrar Halfvarsson.

– Mmm, den funkar alldeles 
utmärkt, säger Poromaa.

– Du gör ju ändå inget, säger 
Jens Burman.

Och så fortsätter det. 
Man behöver verkligen inte vara 

utbildad beteendevetare för att 
kunna se förmiddagens beskriv-
ningar av Calle Halfvarsson bockas 
av en efter en.

 » ”Sätter färg på passen” 
 » ”Stark” 
 » ”Trygg punkt laddad av positiv 

energi” 
 » ”Bidrar till god stämning” 
Och inte minst:

 » ”Gillar att busa” 
– Men nåt har ju gått snett med 

de här killarna. När jag kom in  
i landslaget hade jag fått lära mig 

att vara snäll mot de äldre. Jätte-
snäll, säger Calle Halfvarsson.
Och så är det inte nu?

– Nä. De är fan inte uppfostrade 
rätt. Ungdomar i dag har ingen 
respekt alla för oss äldre.

Calle Halfvarsson går vidare mot 
nästa övning. 
Säger något om 
att han egent- 
ligen inte behö-
ver bli starkare 
– till skillnad 
mot resten av 
gänget.

– Det kanske 
låter kaxigt. 
Men så är det 
faktiskt.

Det är ett av 
de sista passen 
under lägret 
som pågår. 
Nästa dag ska 
Calle Halfvars-
son sätta sig  
i bilen och köra 
hemåt. Där väntar ettårskalas på 
midsommar afton.
Förresten – hur mår Casper-Lo?

– Äh, han har stannat i utveck-
lingen. Jag har väntat hur länge 
som helst, tänkt att han måste ju 
börja gå snart. Jag börjar tro att 

”Calle? Han är ju lite 
farsa för oss. Absolut 

äldst och har varit 
med länge. Och han 

har ju en otrolig 
massa erfarenhet.  

Men...han är ju även 
den yngsta av oss 

 på något vis” 

Skidor Veteranen

Profilen
CALLE  
HALFVARSSON
Ålder: 34 år.
Bor: Villa i Sågmyra  
utanför Falun.
Meriter: 

 » 2 VM-silver (2013, 2015), 
 » 1 VM-brons (2017), 
 » 3:a i Tour de ski (2015), 
 » 1 JVM-guld (2008).

SÅGMYRA, MAJ

”FULL FART HELA TIDEN”
I drömhuset vid sjön i Sågmyra 
jagar Calle Halfvarsson efter sonen 
Casper-Lo. Och katten Frans.

Isabell Olsson, 
Casper-Lo och  
en av Sveriges 
kanske mest 
omtalade 
skidåkare.
Foto: PHILIP GADD
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han inte tycker det finns nån 
mening med att gå. Att han väntar 
tills han kan börja springa direkt.

H H H

SÅGMYRA, OKTOBER
Plötsligt en kväll plingar det till  

i mobilen. Notisen visar att det 
kommit ett mess från Calle Half- 
varsson som är på läger i Spanien.

Meddelandet innehåller inga 
ord, bara av en bild av ett fullstän-
digt sönderslaget tennisracket.

Men jo, budskapet är tydligt. 
Calle Halfvarsson har haft en dålig 
kväll på tennisbanan.

”Jag hade varit hemsk som tennis
spelare. Uppenbarligen är jag helt 

värdelös” skriver han 
en stund senare och 
bifogar en emoji av  
en skamsen apa som 
håller för sina ögon.

Konversationen 
kan möjligen ses som 
en spegelbild av en 
väl bekant del av 
Calle Halfvarssons 
personlighet.

Genom åren har ingen, verk- 
ligen ingen, landslagsåkare varit 
mer självkritiskt hårdare framför 
tv- kamerorna efter ett dåligt lopp  
än Calle Halvarsson. En sökning på 
orden ”Calle Halfvarsson sågar sig 
själv” i vårt textarkiv får så många 
träffar på artiklar att det skulle ta 
någon dag att läsa dem alla.

– Mmm, men det gör jag inte 
bara framför er i medierna – det 
gör jag också när jag är ensam. 
Bara toksågar mig själv. 
Är det verkligen bra?

– Nä. Det mentala är ju väldigt 
viktigt. Så att trycka ner sig själv  
i skiten bara för man gjort en dålig 
grej är inte så bra. Det skulle vara 
bättre att bara kunna gå vidare. 

– Men sen är det nog också så 
här: Jag kan vara världsbäst på att 
såga mig själv – men jag är lika bra 
på att sedan vända på skiten och  
gå vidare. Jag har blivit nedslagen 
några gånger, men alltid rest mig 
och tagit mig vidare.

Det har gått ett par dagar sedan 
de där messen trillade in från 
Spanien. Nu befinner vi oss på  
en helt annan plats.

Mer exakt: Sågmyras gamla 
brandstation.

Den är numera omvandlad till 
ett garage. Och i en del av den står 
Calle Halfvarsson ögonsten: En 
gammal Dodge Charger som han 

Skidor Veteranen

”Jag kan 
se dem 
framför 
mig när 
de sitter 
där och  
är så arga 
att de 
nästan 
skakar 
när de 
försöker 
skriva nåt 
elakt.  
Och jag 
tycker  
det är  
riktigt 
roligt. Jag 
har alltid 
drivits av 
sånt. Jag 
var rent 
hemsk 
som barn 
och drev 
min farfar 
till van-
sinne. 
Och ju 
argare 
han blev  
– desto 
roligare 
tyckte jag 
det var” 

köpte för några år sedan.
– Det låter som det åskar när 

man drar i gång den. Det är ju 
över 700 hästkrafter under huven, 
säger han stolt.

Den här dagen får vi klara oss 
utan åskmuller. Dodgen är under 
renovering, båda dörrarna är iväg- 
skickade för omlackering.

Vi krånglar oss ändå in och sätter 
oss på vidundrets lädersäten. Calle 
Halfvarsson klappar lite på ratten 
innan han fortsätter prata om det 
som så många funderat över. 

Vem är han egentligen? Varför  
är han ofta så elak mot sig själv? 
Varför skapar han så många rubri-
ker med sina ordval efter loppen? 

– Ibland kan jag faktiskt tänka 
”Vafan sa jag det där för? Det är ju 
bara en massa jävla dåliga bort
förklaringar”. 

– Men jag var likadan som liten. 
Varenda gång jag förlorade något 
så kom det nån bortförklaring.  
Jag kunde inte ta en förlust. Inte 
erkänna att jag var sämre. För 
ingen kunde ju vara bättre än mig.

Calle Halfvarsson skrattar till  
och skakar sedan på huvudet.

– Det är ju ett rätt drygt be te-
ende, egentligen. Men det är så det 
är, man är en tävlingsmänniska.

Han säger att ångrar en del utspel 
genom åren. Som de gånger han 
kritiserat sina egna tränare. Och  
att jo, han hade nog varit en bättre 
skidåkare om han varit lite mindre 
impulsiv och temperamentsfylld.

Tillbakalutade i våra säten på 
Dodgen glider samtalet över på en 
effekt av Calle Halfvarssons person-

lighet och frispråkighet:
Folkets reaktioner. Speciellt de 

elaka.
– Äh, jag tycker bara det är bra att 

jag river upp känslor. Även att det 
finns de som är jätteirriterade och 
tycker att jag är en sopa. Det bara 
driver mig, säger Calle Halfvarsson. 
Är det verkligen sant?

– Ja, ja. Absolut. Ibland kan jag 
väl i stunden vara lite fascinerad 
och tänka att ”Tycker de verkligen 
så där? Att jag är så jävla dålig?”. 
Men en minut senare tycker jag 
bara att det är kul. Jag kan nästan 
skratta för mig själv och tänka att 
”fan, hoppas de är helt tokiga där 
hemma i soffan.” 

Calle Halfvarsson ler.
– Jag kan se dem framför mig  

när de sitter där och är så arga att 
de nästan skakar när de försöker 
skriva nåt elakt. Och jag tycker det 
är riktigt roligt. 

– Jag har alltid drivits av sånt. Jag 
var rent hemsk som barn och drev 
min farfar till vansinne. Och ju 
argare han blev – desto roligare 
tyckte jag det var.
Du är nog ganska ensam om att tackla 
allt hat så bra.

– Jo, jag vet ju att det är många 
andra som tar väldigt illa vid sig. Och 
jag tycker verkligen synd om dem. 
Det finns så jävla många svin där  
ute som håller på och skriver skit. 
Men de i din omgivning då – hur tar  
de all skit du får?

– Isabell är helt cool. Men 
mamma... hon tycker att det är 
jättejobbigt. Hon blir ledsen på 
riktigt. Hon tar det otroligt hårt.
Är mamma inne och läser vad folk 
skriver för kommentarer?

– Jag tror inte hon gör det längre. 
Men hon har gjort det. Och såna 
gånger blir hon ledsen och deprime-
rad för min skull, liksom. Hon vill ju 
bara att allt ska vara bra för mig. 
Vad gör du då?

– Jag får lugna ner henne ibland. 
Ringa och säga att det inte är så 
farligt. Att snälla nån, det är ju bara 
sport jag håller på med. 

PHILIP GADD
TOMAS PETTERSSON

PROJEKT
Den gamla brandstationen
i Sågmyra huserar Calle  
Halfvarssons Dodge, som
är under renovering.



TV-VINTERN 2023/2460 TV-VINTERN 2023/24 61

GULD-TIDER
FÖRSPRÅNG

Ebba Andersson (här i Tour de ski härom året) 
drog inte bara in guld på VM, hennes  

bolag noterade också en vinst  
på nästan 2,2 miljoner kronor.

Foto: MAXIM THORÉ/BILDBYRÅN

Skidor Miljonrullningen

Det svenska damlandslaget i längdåkning har aldrig varit bättre än 
vad det är just nu.
Eller rikare.

Supertrion Ebba Andersson, Frida Karlsson och Jonna Sundling står 
alla mitt i ett MILJONREGN AV REKORDFORMAT.

– Men hade det varit för pengar jag hållit på med idrott så hade jag nog 
inte valt just längdåkning. För i så fall är jag riktigt korkad, säger Andersson.

Text PHILIP GADD och TOMAS PETTERSSON
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örra vinterns 
höjdpunkt?

Naturligtvis är 
svaret skid-VM i Planica. Och det 
blev också ett alldeles fenomenalt 
mästerskap för Sverige som läm-
nade Slovenien med tolv medaljer 
nedpackade i åkarnas bagage.

Rekord, förstås.
Än en gång var det damlaget som 

samlade ihop över-
lägset flest medaljer 
(elva). Och tre av 
VM-hjältarna har 

efter VM fortsatt att slå nya rekord 
– i inkomster.

Mer exakt:
 » Ebba Andersson.
VM-drottningens bolag noterade 

ett resultat på nära 2,2 miljoner  
– och har nu nära sex miljoner  
i eget kapital.

 » Jonna Sundling.
Dubbla sprintguld i Planica – och 

det ekonomiska resultatet blev  

1,7 miljoner. Sundlings egna  
kapital är nu tre miljoner.

 » Frida Karlsson.
Fyra VM-medaljer, nära 1,7 

miljoner i resultat – och nu totalt 
4,3 miljoner i eget kapital i sitt 
bolag.

Så här bra har trion aldrig tjänat 
tidigare.

När de svenska världsstjärnorna 
kommenterar sina ekonomiska 
rekordår återkommer ordet ”trygg-
het” som en röd tråd i allas svar.

– Det är ju såklart kul när det går 
bra – och dessutom viktigt. Det blir 
ju helt enkelt lättare att hålla på, 

säger Jonna Sund-
ling.

Frida Karlsson är  
inne på samma tema:
– Det gör ju att det 

inte är något som jag 
behöver sakna just nu, jag 

lever precis som jag vill, säger 
24-åringen. 

Ebba Andersson fyller på:
– Det finns inget jag kan klaga 

på. Jag gör det jag tycker är allra 
roligast och kan leva på det. Utan 
att behöva oroa mig över att ha mat 
på bordet eller att min verksamhet 
går runt, säger hon. 

26-åringen från Sollefteå är 
alltså den åkare som lyckades allra 
bäst det senaste räkenskapsåret. 
Eller som hon säger själv med ett 
skratt:

– Jo, det har varit ett bra år för 
Ebba Andersson AB!

Som många av de andra skid- 
stjärnorna väljer Ebba Andersson 
att låta stora delar av sitt kapital 
sparas för framtiden.

– Man måste ju ändå tänka på 

framtiden. Jag kommer inte att 
hålla på med skidåkning för evigt.

– Nån gång kommer jag till 
exempel absolut att vilja flytta till 
ett hus. Men när? Det får tid och 
tajming utvisa.

Ebba Andersson fortsätter:
– Jag är ju ganska säker på att  

jag och Gustaf (Berglund, pojkvän) 
kommer att hålla ihop i alla fall. Så 
det är ju med honom jag kommer att 
leta reda på något till slut. Men det 
är ett stort projekt när det nu blir av.

En del av pengarna investerar dock 
Ebba Andersson direkt i sin egen 
utveckling som längdåkare. 

Till exempel för att möjliggöra 
för sin pappa Per-Ola att gå ner  
i arbetstid på sitt ordinarie jobb för 
att i stället träna sin dotter.

– Inför VM när pappa tog tjänst-
ledigt på heltid för att kunna vara 
med mig. Jag vet ju hur värdefullt 
det var för mig. Och det vill jag 
spinna vidare på.

Frida Karlsson beskriver det 
vinstfylla året för sitt bolag med 
orden ”det är bra stämning på 
kontoret nu!” – och har också en 
tanke om hur pengarna ska an- 
vändas en dag i framtiden.

– Vi får väl se om jag ska bo i min 
lägenhet livet ut – men det tror jag 
nog inte, säger Frida Karlsson, som 
bor i en bostadsrätt i centrala 
Östersund.
Så det finns en husdröm?

– Det är klart jag drömmer om 
det. Men det ska vara vid rätt 
tillfälle, på rätt plats – det är 
mycket som ska stämma innan 
man slår till.

PHILIP GADD
TOMAS PETTERSSON

Skidor Miljonrullningen

 EBBA ANDERSSON
Överskott av tjänst: 554 900 kronor.
Överskott av kapital: 10 971 kronor.
Omsättning (Ebba Andersson AB): 4 611 972 kronor.
Resultat (Ebba Andersson AB): 2 192 757 kronor.

 » Hela skidlandslagets pengamaskin. Rekordår för bolaget sett till omsätt-
ning och resultat (2021–22). 5,8 miljoner i eget kapital i bolaget, vilket är 
mest på såväl dam- som herrsidan. 26-åringen tog ingen utdelning men 
redovisade personalkostnader på 833 000 kronor. Hade 3,1 miljoner kronor 
i värdepapper och 3 miljoner kronor på banken per den 30 juni 2022.

 MAJA DAHLQVIST
Överskott av tjänst: 422 399 kronor.
Överskott av kapital: 119 702 kronor.
Omsättning (Maja Dahlqvist AB): 2 738 027 kronor.
Resultat (Maja Dahlqvist AB): 1 464 066 kronor.

 » Rekordår för Maja Dahlqvists bolag sett till omsättning och resultat (helår 
2022). 3,9 miljoner i eget kapital i bolaget. Sprintstjärnan tog 200 000 
kronor i utdelning och redovisade personalkostnader på 57 000 kronor. 
Hon hade 4,9 miljoner kronor i kortfristiga placeringar och 943 000 kronor 
på banken per den 31 december 2022.

 FRIDA KARLSSON
Överskott av tjänst: 427 866 kronor.
Överskott av kapital: 298 277 kronor.
Omsättning (FK Sports and Marketing AB): 3 207 186 kronor.
Resultat (FK Sports and Marketing AB): 1 680 580 kronor.

 » Rekordår för bolaget sett till omsättning och resultat (helår 2022).  
4,3 miljoner i eget kapital i bolaget. Tog 372 000 kronor i utdelning, redo- 
visade inga personalkostnader. Hade 3,1 miljoner kronor i värdepapper och 
3 882 456 kronor på banken per den 31 december 2022, vilket är mest i hela 
skidlandslaget på såväl herr- som damsidan. 

 JONNA SUNDLING
Överskott av tjänst: 523 200 kronor (2021).
Överskott av kapital: 169 073 kronor (2021).
Omsättning (Jonna Sundling AB): 3 138 670 kronor.
Resultat (Jonna Sundling AB): 1 702 293 kronor.

 » Rekordår för bolaget sett till omsättning och resultat  
(2021–22). Världsmästaren hade tre miljoner i eget  
kapital i bolaget och tog utdelning på 266 000  
kronor. Hade 566 000 kronor i värdepapper och  
1,8 miljoner kronor på banken per den 31 maj 2022.

 LINN SVAHN
Överskott av tjänst: 300 000 kronor.
Överskott av kapital: 120 384 kronor.
Omsättning (Linn Svahn AB): 1 240 701 kr.
Resultat (Linn Svahn AB): 438 012 kr.

 » Gör sitt näst bästa år hittills sett till  
omsättning (2022–23) efter rekord- 
året 2020–21 då omsättningen  
nådde 2,8 miljoner  
kronor. Nästan två  
miljoner i eget kapital  
i bolaget. Tog ut- 
delning på 180 000  
kronor och redovisade  
personalkostnader på 385 332  
kronor. Inga placeringar i värde- 
papper i bolaget, men 1,7 miljoner  
kronor på banken per den 31 maj 2022.

HON TJÄNAR MEST  
I SKIDLANDSLAGET 
De svenska skidstjärnorna har aldrig tjänat bättre.

Jonna Sundling, Frida Karlsson, Ebba Andersson och Maja Dahlqvist har alla rekord
säsonger bakom sig.

Här är en sammanställning över damåkarnas ekonomi. 

JOHANNA HAGSTRÖM
Fastställd förvärvsinkomst: 413 600 kronor.

Överskott av tjänst: 8 800 kronor.
Överskott av kapital: 21 595 kronor.
 » Redovisade 404 871 kronor i överskott av näringsverksam-

het från sin enskilda firma. 

  MOA ILAR
Överskott av tjänst: 88 550 kronor
Överskott av kapital: 33 091 kronor
Omsättning (Moa Ilar AB): 699 983 kronor
Resultat (Moa Ilar AB): 211 728 kronor
 » Ilars nystartade bolag (aug 2022) gör ett stabilt plus- 

resultat under sina första nio månader fram till bokslutet. 
236 728 kronor i eget kapital i bolaget. Tog ingen utdel-

ning men redovisade personalkostnader på 294 107 kronor. 
Inga placeringar i värdepapper i bolaget men 485 685 

kronor på banken per 30 april 2023.

EMMA RIBOM 
Överskott av tjänst: 12 500 kronor (2021).

Fastställd förvärvsinkomst: 384 000 kr (2021).
Överskott av kapital: 11 173 kronor (2021).

 » Redovisade 371 592 kronor i överskott av näringsverksamhet från 
sin enskilda firma från taxeringsår 2021.

OCH VEM TJÄNAR MEST AV HERRARNA? VÄND!

GULDSITS
Jonna Sundlings bolag
hade ett rekordår i fjol. 
Även Maja Dahlqvist 
(nedan) hade all 
anledning att fira.
Foto: JOHANNA  
WALLÉN/ 
BILDBYRÅN  
och AP/TT

Frida Karlsson tjänar som aldrig förr.  
Liksom Ebba Andersson (ovan).
Foto: PETTER ARVIDSON/BILDBYRÅN



TV-VINTERN 2023/2464

Skidor Miljonrullningen

HAN TJÄNAR MEST  
I SKIDLANDSLAGET 
 JENS BURMAN
Överskott av tjänst: 276 920 kronor.
Överskott av kapital: 117 285 kronor.
Omsättning (Jens Burman Sports & Media AB): 929 757 kronor.
Resultat (Jens Burman Sports & Media AB): 340 495 kronor.

 » Gör sitt näst bästa år hittills sett till omsättning efter rekordåret 2021. Har 
1,2 miljoner i eget kapital i bolaget och är därmed ”rikast” i skidlandslaget  
på herrsidan. Tog utdelning på 208 563 kronor och redovisade personal-
kostnader på 398 879 kronor. Har placerat 439 000 kronor i värdepapper  
i bolaget och 981 057 kronor på banken vid årsskiftet 2021-22. Endast  
William Poromaa har mer pengar på banken i sitt bolaget.

 MARCUS GRATE
Överskott av tjänst: 7 000 kronor.
Överskott av kapital: 40 000 kronor.
Omsättning (Grate Sports AB): 472 194 kronor.
Resultat (Grate Sports AB): 324 818 kronor.

 » Gör sitt bästa år hittills sett till både omsättning och resultat. 410 435 
kronor i eget kapital i bolaget. Tog utdelning på 60 000 kronor och redo-
visade personalkostnader på 78 339 kronor. Har placerat 60 000 kronor  
i värdepapper i bolaget och 200 382 kronor på banken per den 31 augusti 
2022.

 CALLE HALFVARSSON
Överskott av tjänst: 541 427 kronor.
Överskott av kapital: 95 480 kronor.
Omsättning (Calle Halfvarsson AB): 809 111 kronor.
Resultat (Calle Halfvarsson AB): -372 150 kronor.

 » Gör ett något bättre år, jämfört med de senaste åren, sett till omsättning 
(rekordåret 2016-17 nådde omsättningen 1,5 miljoner kronor), men ett av 
sina sämre år på sista raden. Framför allt beror det negativa resultatet på att 
personalkostnaderna nästan fördubblades under 2021-22 till nästan 1 miljon 
kronor. 445 052 kronor i eget kapital i bolaget. Inga placeringar i värde-
papper i bolaget men 341 192 kronor på banken per den 31 maj 2022.

 EDVIN ANGER
Överskott av tjänst: 107 050 kronor.
Överskott av kapital: 1 895 kronor.
Omsättning (Edvin Anger AB): 489 058 kronor.
Resultat (Edvin Anger AB): 137 353 kronor.

 » Gör sitt näst bästa år hittills sett till omsättning efter att verksamheten 
startade 2020. Har drygt 200 000 i eget kapital i bolaget. Inga placeringar  
i värdepapper i bolaget men hade en halv miljon på banken vid årsskiftet 
2022-23. 

 JOHAN HÄGGSTRÖM
Överskott av tjänst: 79 942 kronor.
Överskott av kapital: 164 927 kronor.
Omsättning (JH Ski AB): 269 055 kronor.
Resultat (JH Ski AB): 136 578 kronor.

 » Gör sitt tredje bästa år hittills sett till omsättning (2022) efter rekordåret 
2020 då omsättningen nådde 599 000 kronor. 285 012 i eget kapital i bo- 
laget. Tog utdelning på 270 000 kronor och redovisade personalkostnader 
på 74 658 kronor. Har ökat sina placeringar värdepapper i bolaget under 
fjolåret till 140 000 kronor och har 431 923 kronor på banken per den 31 
maj 2022.

 WILLIAM POROMAA
Överskott av tjänst: 186 000 kronor.
Överskott av kapital: 60 867 kronor.
Omsättning (William Poromaa AB): 1 368 907 kronor.
Resultat (William Poromaa AB): 586 655 kronor.

 » Verksamheten startade i januari 2021 och Poromaa gör inte bara sitt bästa 
år hittills (2022), han drar även in mest pengar i hela skidlandslaget på herr-
sidan. I verksamhetsberättelsen lyder förklaringen att ”den stora omsätt-
ningsökningen beror på att betydligt fler reklamkontrakt är tecknade avse-
ende 2022”. 863 671 kronor i eget kapital i bolaget, vilket placerar honom 
strax bakom Jens Burman. Tog ingen utdelning men redovisade personal-
kostnader på 262 635 kronor. Inga placeringar i värdepapper i bolaget men 
1,5 miljoner kronor på banken vid årsskiftet 2022-23, vilket är mest i lands-
laget på herrsidan.

 ANTON PERSSON
Överskott av tjänst: 2 550 kronor.
Överskott av näringsverksamhet: 188 202 kronor.
Fastställd förvärvsinkomst: 190 700 kronor.
Överskott av kapital: 18 249 kronor.

William Poromaa gör ett rekordår.
Calle Halfvarsson gör förlust på flera 

hundra tusen kronor.
Här är en sammanställning över  

landslagsherrarnas ekonomi.

KAMPEN
Bara William Poromaa har mer  
pengar i bolaget än Jens Burman.
Foto: PETTER ARVIDSON och MAXIM THORÉ/ 
BILDBYRÅN  
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IF BJÖRKLÖVEN

En 36-åring, en 34-åring och en 32-åring valde samma klubb med ett delat mål.
Nu är frågan om det här är sista chansen för FREDRIC ANDERSSON,  

DANIEL RAHIMI och ALEXANDER WIKLUND att tillsammans ta Björklöven till SHL. 
– Jag får gåshud när jag tänker på det. Vad det skulle kunna göra för Umeå. Jag 

skulle aldrig glömma det, säger Wiklund.
– Kenttä har alltid lovat mycket Porsche-körning om det händer. Vi får se om han 

håller det, berättar Rahimi och skrattar.
Text ADAM JOHANSSON Foto PATRICK TRÄGÅRDH

¨LOV
True
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IF BJÖRKLÖVEN

– Det får visa sig under säsongen. 
”Löven”-gubbarna flabbar gott 

när de får höra sin sportchefs något 
torra kommentar. 

Just nu är de enbart inställda på 
att göra sitt yttersta under det sista 
kontraktsåret, men rookien av dem, 
Alexander Wiklund, kan faktiskt 
blicka längre fram än nästa säsong. 
Han är långtifrån klar.

– Jag ser inga hinder för att jag 
ska spela fler år till. Det är i 
”Löven” jag vill vara i. ”Löven” är 
min klubb. Vår klubb. Vi har pratat 
mycket om det. Jag vill vara med 
på den här resan. Skulle jag behöva 
sitta på sidlinjen och inte vara med 
på den, då skulle jag må lite dåligt 
eftersom man investerat många år 
av sitt liv och sin karriär att försöka 
uppnå det målet med den här 
klubben. Jag vill inte ge mig innan 
det är gjort, jag vill vara med på 
tåget.

Det vill Umeåsonen Daniel 
Rahimi också. Han är däremot 
medveten om att hans brinntid 
som hockeyspelare förmodligen är 
kortare än de andras.

– Jag tror att man är naiv om 
man är 36 år och tänker på att man 
ska spela när man är 40 år. Så långt 
fram kan du aldrig tänka, säger han 
och fortsätter:

– Jag har senaste tre åren gått in 
med inställningen att det är min 
sista säsong. Sedan får man utvär-
dera efter varje säsong. Har jag 
drivet? Har jag passionen? Det 
kände jag att jag hade efter förra 
säsongen. Det känns fortfarande 

sjukt kul. Men jag kommer spela 
som om det här vore min sista 
säsong. 

Det uppenbara målet för en klubb 
som under fyra raka säsonger varit 
ett topplag i hockeyallsvenskan är 
att avancera i seriesystemet.  Till 
crème-de-la-crème-ligan. Till SHL. 

En sådan prestation skulle 
komma med vissa gåvor, visar det 
sig. 

– Ja, Kenttä har alltid lovat 
mycket Porsche-körning. Vi får se 
om han håller det, berättar Rahimi 
och drar på smilbanden. 

”Freddan” blickar mot taket och 
ser ut att fundera på vad som skulle 
hända om Björklöven tog sig till 
SHL.

– Det skulle vara overkligt på 
något sätt. Jag tror att jag skulle 
vara i chock. Staden skulle...

Wiklund fyller i:
– Den skulle leva upp. Verkligen. 

Jag får gåshud när jag tänker på 
det. Vad det skulle kunna göra för 
Umeå. Jag skulle aldrig glömma 
det. 

Av dessa tre har Daniel Rahimi 
alltid haft Björklöven i sitt hjärta. 
Han är född i den här staden. 

Det är inte Fredric Andersson 
och eller Alexander Wiklund. 

Andersson kommer från Gnesta, 
Wiklund från Piteå.

Det är först i vuxen ålder som de 
förälskat sig i Björklöven. ”Fred-
dan” är inne på sin sjunde säsong  
i klubben, Wiklund ska göra sin 
sjätte. Ingen av dem har represen-

terat en och samma klubb så länge. 
Därför kan man nog säga att 

Björklövens tre äldsta spelare också 
är de tre största lövarna i laget.

– Ja, jag identifierar mig som 
lövare i alla fall, säger Wiklund 
med stolthet i rösten. 

– Jag har blivit en del av klubben 
och jag har rotat mig i staden. Det 
är här jag ska vara. Det känner jag 
verkligen. Jag ska inte sticka i väg. 
Det här är grejen. Hockey är kul  
i sig, men utan att ha drivet i en 
grupp, en förening, bland support-
rar och en vilja att göra någonting 
– det är inte samma sak. Helheten 
gör det. Och det finns ett driv här, 
hos alla. Det finns en optimism. Är 
man med på en resa, då blir det din 
resa, vår gemensamma resa. Jag 
har gått all in i det här. 

– Och det fortsätter vi göra, flikar 
”Freddan” in. 

– Ja, tills vi blir utsparkade.
ADAM JOHANSSON

D
aniel Rahimi är 
äldst i laget, 
Fredric ”Fred-
dan” Andersson 
har spelat flest 
säsonger i 
klubben, men 
ändå är det 
Alexander 
Wiklund  
– ynglingen 
med sina 32 år  
– som fyra ögon 
nu riktas mot. 

– Jag skulle 
säga att du är äldst i sinnet av oss, 
säger Rahimi och nickar lite lätt 
mot Wiklunds håll.

– Ja, alltså, Wiklund gör ju 
grejer... Han gör sitt eget virke, han 
snickrar och han kan bygga sitt 
eget hus. Det kan inte vi två, fyller 
”Freddan” i.

– Nä. Långt, långt ifrån, skrattar 
Rahimi.

Wiklund ler brett. Han verkar 
hålla med sina lagkamrater.

– Det kanske är så. Jag tror att 
jag blommade när jag blev 30 
någonting. 

Det kanske mest ungdomliga 
med den snart 33 år gamle Wik-
lund är att han nästintill alltid bär 
keps. Inte ens för fotograferingen 
åker den av. 

– Den sitter på, säger han 
bestämt. 
Och det gör den under hela säsongen, 
va?

– Jajamän. 

Hans lagkapten, Fredric Andersson, 
är däremot beredd att lägga sin 
mössa åt sidan för en stund. Han 
har till och med sprungit ned till 
omklädningsrummet och lånat 
Jesper Lindgrens långbyxor för att 
bilderna i reportaget ska upplevas 
mer vintriga. 

När han sätter sig ned spricker 
en söm i byxan.

– Vafan, säger ”Freddan” och 
spanar mot vänsterbenet där 
sömmen släppt:

– Har jag större ”buggar” än 
Lindgren? Sommarträningen 
verkar ha gjort sitt i alla fall, 
skrockar han.

Även om sommarträningen varit 
bättre än någonsin – alla lag verkar 
använda sig av den slitna klyschan 
inför säsongen – blir varken Fredric 
Andersson, Daniel Rahimi eller 
Alexander Wiklund direkt yngre. 
De är inte några lovande talanger 
med karriärerna framför sig längre. 
De är på upploppet. 

Vare sig de vill det eller inte.
– Fast jag tycker det är skönt att 

bli gammal. Eller gammal... äldre! 
Jag tycker att man blir lugnare och 
lite mer säker i sig själv. Det är en 
skön känsla, säger ”Freddan”. 

Rahimi, som är äldst i gänget, 
har inte heller några problem med 
att åldras. 

– Jag tycker det är härligt att bli 
äldre, du får ett annat perspektiv på 
ishockeyn. Jag ser på saker på ett 
annat sätt i dag än när jag var 20. 
Jag har ett helt annat lugn inför 
hockeyspelandet med matcherna 
och nerven och pressen som jag 
upplevde som jobbig när jag var 
yngre. Jag tycker om den på ett helt 
annat sätt i dag.  

Även Wiklund är tillfreds med att 
ha klättrat över 30-strecket.

– När du blir äldre hittar du en 
större trygghet i dig själv. Du vågar 
vara dig själv. Och när man har 
flera andra i laget som är i den 
åldern är det lättare att vara sig 
själv.

– Samtidigt tror jag att mixen av 
åldrar i laget gör att man fortfa-
rande känner sig ung. Vi får vara 
med på en kant och i en del av livet 
som vi egentligen passerat. 

Med åren har en ödmjukhet för vad 
en hockeykarriär hinner rymma 
infunnit sig hos alla tre. Hur kort 
karriären faktiskt är. Vad som 
betyder något under den och vilka 
saker man kommer bära med sig 
när skridskorna väl ligger på den 
där berömda hyllan. 

– Jag har en annan syn på vad 
gammal är nu än när jag själv var 
ung. Då tyckte jag att de här spe-
larna som var 28-29 år gamla var 
stenåldersmän. Och nu... ja, vi har 
ju gått förbi den åldern med några 

år, säger Wiklund och skrattar.
”Freddan”, njuter ni mer nu än när ni 
var 17, 18, 19, 20 år?

– Jag tycker det. Jag försöker 
tänka så. Det är inte alltid lätt,  
det går inte alltid att njuta, men 
ishockeyn blir roligare och roligare. 
Det är faktiskt roligare att vinna 
nu. Jag vet till hundra procent att 
jag kommer sakna den känslan när 
jag lägger av. 

När det kommer ske, dagen då 
ishockeyn är ett avslutat kapitel, vet 
ingen av Björklövens tre åldermän. 
Ingen av dem sitter i alla fall på ett 
längre kontrakt än till våren 2024.

Så det här kan vara sista 
säsongen. 

– Jag har inte tänkt så, fast du 
vet ju aldrig. Jag kommer göra allt 
jag kan för att vi ska uppnå vårt 
mål, att ta oss till SHL. Jag ska 
göra allt jag kan för att vara bättre 
än förra säsongen. Jag vill spela 
mer hockey, men jag vet också att 
det kan gå fort. Det kan vara en 
vecka då man sitter och funderar: 
”Fan, vad ska jag göra efter hock-
eyn?” men sedan får man en puck 
på knät och då känner man att 
man kan spela två-tre år till. Det 
går undan, säger ”Freddan” med  
ett skratt. 

Björklövens mångårige sportchef 
Per Kenttä vill inte avslöja alltför 
mycket om sina framtidsplaner. 
När han får frågan om vem av 
Andersson, Rahimi och Wiklund 
som får förlängt först svarar han 
kortfattat:

Back
DANIEL  
RAHIMI
Ålder: 36 år.
Klubbar i karriären: 

 » IF Björklöven (–2007),
 » Manitoba Moose (2007–09),
 » Victoria Salmon Kings (2008),
 » Rögle BK (2009–10),
 » HV71 (2010–12),
 » IF Troja Ljungby, utlånad (2011),
 » Linköping HC (2012–16),
 » HC Davos (2016–17),
 » Växjö Lakers HC (2017–20),
 » IF Björklöven (2020–).

Forward
FREDRIC 
ANDERSSON
Ålder: 34 år.
Klubbar i karriären: 

 » Södertälje SK (–2007)‚
 » Södertälje SK och Huddinge IK,  

    utlånad (2007–09)‚
 » Södertälje SK (2009–11)‚
 » Modo Hockey (2011–12),
 » Södertälje SK (2012–14)‚
 » Linköping HC (2014–16),
 » Västerviks IK (2016–17),
 » Örebro HK (2017),
 » IF Björklöven (2017–).

Forward
ALEXANDER 
WIKLUND
Ålder: 32 år.
Klubbar i karriären: 

 » Piteå HC (–2006),
 » Luleå HF (2006–08),
 » Chilliwack Bruins (2008–10),
 » Bofors IK (2010–12),
 » Skåre BK, utlånad (2011),
 » Bik Karlskoga (2012–13),
 » Karlskrona HK (2013–17),
 » Västerviks IK (2017–18),
 » IF Björklöven (2018–).

Grundad: 1970.
Säsonger i högsta ligan: 26.
SM-finaler: 3 (senast 1988).
SM-guld: 1 (senast 1987).

KlubbenSenast i  
högsta ligan:

2000/01

”Jag har 
blivit en 
del av 
klubben 
och jag 
har rotat 
mig  
i staden. 
Det är 
här jag 
ska vara. 
Det 
känner 
jag verk
ligen. Jag 
ska inte 
sticka  
i väg.  
Det här 
är grejen. 
Hockey 
är kul  
i sig, men 
utan att 
ha drivet 
i en 
grupp, en 
förening, 
bland 
support
rar och  
en vilja 
att göra
någon
ting – det 
är inte
samma 
sak” 

”Jag 
tycker det 
är härligt 
att bli 
äldre,  
du får ett 
annat  
perspek
tiv på 
hockeyn. 
Jag ser på 
saker på 
ett annat 
sätt i dag 
än när jag 
var 20.
Jag har 
ett helt 
annat 
lugn inför 
hockey
spelandet 
med 
matcherna 
& nerven 
& pressen 
som jag 
upplevde 
som jobbig 
när jag 
var yngre.  
Jag tycker 
om den 
på ett helt 
annat sätt  
i dag”

KVAR I RAMPLJUSET.
Ingen vet hur länge de tre veteranerna 
blir kvar i Björklöven. Allra minst de själva.
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PREMIÄRLEJON.
Zlatan Ibrahimovic höjer
armarna mot skyn efter
två mål mot AIK i den all-
svenska premiären 2001.
 Foto: DRAGO PRVULOVIC/TT

Det finns bara en Zlatan Ibrahimovic.
Det har aldrig funnits nån som Zlatan 

Ibrahimovic.
Det kommer aldrig att komma nån som 

Zlatan Ibrahimovic.
Jag är säker på det.

G
anska.

För man kan aldrig veta 
vad som kommer att 
hända.

Ingen av oss hade 
kunnat förutse en Zlatan 
Ibrahimovic, vi var alla 
inställda på att ett 
VM-brons 1994 var en 
engångsföreteelse 
och berodde mer 
på en en-för-
alla-alla-
för-en 
kämpa insats 

och att våra spelare, med några 
undantag, sprang bra och tak-
tiskt och så var det inte mer 
med det för sådan var vår lott.

Vi kunde inte tänka oss en 
Zlatan Ibrahimovic och var alltså 
inte förberedda när han kom.

Han var inte välkommen överallt.
Zlatan var inte välkommen 

eftersom han var en främ-

mande fågel i svensk fotboll, en kaxig busunge, en 
jobbig jävel, från Rosengård, ett så kallat miljon-
program eller problemområde i Malmö.

Han var förstås också en sensationell fotbolls-
begåvning som aldrig druckit lintottarnas 4-4-2-  
modersmjölk utan kunde göra vad fan han ville med 
bollen och väckte andra barns föräldrars ilska när han 
gjorde det.

Att han skulle komma att förändra och dominera 
svensk fotboll var det ingen som förstod.

Utom Roland Andersson.
Han var tränare i Malmö FF när Zlatan var 

junior och var den som räddade kvar honom  
i klubben och i svensk fotboll och kanske ska-
pade han där och då en superstjärna.

Roland Andersson sa till mig, vid 
arbetet med boken ”Jag är fotboll”:

– Zlatan var kontroversiell, egent-
ligen ville ingen av ledarna ha kvar 

honom (i Malmö FF) och det 
fanns föräldrar som var irrite-

rade. Enda möjligheten var att 
ta upp honom  
i A-truppen. Han 

hade kvaliteter, men jag 
visste att det kunde bli 
en besvärlig resa. Ändå 
var det värt att chansa, 
få in en kille som han, 

stor och lång, men med 
bra tekniska kvaliteter, 
och börja jobba för att Mats Olsson

Den långa  
resan från 
Rosengård  
tar aldrig slut

Krönika
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utveckla dem. Och när han förstod att han inte kunde 
göra allt själv insåg han att han blev bättre om han 
samarbetade med andra.

Det säger egentligen allt om Zlatan.
Han blev snabbt en vattendelare i fotbolls-Sverige. 
Många eller de flesta äldre var 

skeptiska eller hatiska, och om det 
berodde på en sorts rasism eller 
rädsla för det som var nytt och 
annorlunda har jag ingen aning om.

Barn älskade honom.
Invandrarkillar, och -tjejer för den 

delen, dyrkade honom.
Medierna försökte hitta eller 

skapa skandaler kring honom för 
här skulle minsann ingen komma 
och tro att han är nåt.

Men som så ofta kunde ingen 
värja sig mot leendet, ett leende som sålde in filmen 
”Blådårar” och det kändes nästan overkligt när ett helt 
Råsunda ropade hans namn.

Han hade börjat på bänken mot Azerbajdzjan den  
7 oktober 2001, men kom in i den 66:e minuten, Sve-

rige ledde då med 2–0.
På Råsunda var press-

läktaren relativt nära 
planen och det var som 
en naturkraft när Zlatan 
började värma upp på 
riktigt rakt nedanför oss; 
det lät mastigt, magiskt 
och magnifikt om varje 
steg längs sidlinjen och 
det kändes nästan som 
en religiös upplevelse 
när publiken stod upp 
och applåderade när han 
gick in.

Efter tre minuter 
gjorde han 3–0.

Vi hade haft stora spe-
lare i den gamla tiden: 
Gunnar Nordahl och 
Kurre Hamrin hade stor 
stjärn status i Italien, 
men det fanns på den 
tiden inte samma idol-
dyrkan och fotbollsspe-
lare var fotbolls spelare.

Henrik Larsson är en 
av våra bästa genom 
tiderna.

Det gäller Fredrik Ljungberg också.
Han kom i brytpunkten mellan den gamla och nya 

tiden och hade samma agent som David Beckham och 
Fredriks mohikanfrisyr härmades av små pojkar  
i större delen av den upplysta världen.

Fredrik gjorde kalsongreklam och 
hängde i fotbollsplansstora affischer 
på Piccadilly Circus i London och  
i SoHo i New York.

När väl Zlatan hade etablerat sig  
i landslaget var det underhållande 
för oss i mediepacket att följa kam-
pen om han eller Fredrik Ljungberg 
var störst, vem som slapp träna, vem 
som styrde och ställde på träning-
arna eller vem som kom sist till 
spelarbussen i en tuppfäktning på 
lite skoj och stort allvar.

Det blev Zlatans landslag.
Efter försöken att misstänkliggöra och skandalisera 

vände medierna och i rubrikerna stod det: ”Här ska 
Zlatan bo under VM”, ”Zlatan har landat” eller ”Här 
laddar Zlatan”, det var bara stickrecept som saknades  
i veckotidningarna.

Det blev nya regler i landslaget.
Hårdare koll och styrda presskonferenser föränd-

rade landslagsledningens sätt att jobba, det gick inte 
att släppa loss Zlatan hur som helst, snälla nån, han 
kunde inte gå som en helt vanlig man på gatorna.

USA var inget fotbollsland för 20 år sen, men när jag 
handlade skor i New York var det ofta unga män från 
Nigeria som jobbade i sko affärerna. Jag råkade vid ett 
tillfälle nämna Zlatan, och att jag hade träffat honom, 
och snart stod en klunga på tio unga män som ville 
prata med och hälsa på svensken som ”kände Zlatan”.

När han spelade i Los Angeles Galaxy träffade jag 
honom på ett hotell i Beverly Hills. Ingen i receptionen 
hade en aning om vem Zlatan var, men när vi skulle 
åka därifrån stod kökspersonal, männen som parke-
rade bilar och trädgårdsmästarna på rad, nästan  
i givakt, ryktet hade spritt sig, Zlatan var på hotellet.

De som väntade var av sydamerikanskt ursprung.
Zlatan hälsade på och pratade med alla.
En man av folket?
Ja, det kvittar hur många bilar eller fastigheter som 

Zlatan köper; hans bakgrund, uppväxt och minnena av 
alla fajter han har tvingats ta går aldrig ur honom.

Vi ser segrarna, vi ser pokalerna, vi ser glamouren, men 
glömmer ofta vilket enormt hårt arbete Zlatan har lagt ned 
och fortfarande lägger ned för att bli och vara den han är.

På så sätt har han varit en förebild i alla klubbar han 
har varit.

Han har sett och lärt av andra vad som krävs för att 
vinna och det känns som om det inte fanns riktiga 
vinnarskallar i Sverige innan Zlatan kom, om man inte 
räknar Johan Mjällby.

Det finns i dag hur många spelare som helst som 
pratar om vikten av att vinna, hur de älskar att vinna 
och är beredda att göra allt för att vinna och det känns 
som om de är ett eko av Zlatan.

De till och med pratar 
som han, både svennar 
och invandrarbarn.

Han är förstås ett hett byte 
för reklamvärlden.

När Volvo anlitade 
honom för reklam, och 
med en helt ny version av 
”Du gamla du fria”, då var 
det inte bara fotbollen som 
hade förändrats av Zlatan, 
då hade hela samhället 
utvecklats till en annan, 
nya, friare, kanske bättre 
värld, men kanske inte.

Jag trodde han skulle 
lägga av när han slutade  
i PSG. 

Då flyttade han till ett 
Manchester United i kris.

Jag trodde han skulle lägga av efter United. 
Då flyttade han till Los Angeles Galaxy.
Jag trodde han skulle lägga av efter Galaxy. 
Då flyttade han till Milan.
Jag trodde jag kände honom så väl att han var trygg i 

sig själv, i sin familj, i det han hade åstadkommit, men 
jag hade inte räknat med rädslan eller skräcken för att 
till slut stå ensam på en scen när ljusen slocknat.

Jag trodde på en framtid i Hollywood, han har 
kändisskapet, utseendet och viljan.

Många trodde på en tränarkarriär, men det gjorde 

aldrig jag. Det är för svårt att försöka lära upp spelare 
som inte räcker dig själv till knäna, hur sargade dessa 
knän än är.

I boken ”Adrenalina – mina okända berättelser” 
berättar Zlatan för den italienske journalisten Luigi 
Garlando om hur svårt det är att sluta, hur svårt det är 
att mäta adrenalinet man känner på en fotbollsplan 

mot den balans som krävs i det 
verkliga livet.

Av det Zlatan säger i den 
boken verkar det som om 
framtiden är en tuffare mot-
ståndare än en Alessandro 
Nesta när han var som bäst.

Zlatan sa alltid uppgivet att det 
regnar varje dag i Manchester, 
men jag tycker han skulle ha 
stannat i United. Han var 
älskad, nej dyrkad, av spelare, 
kontorspersonal, chaufförer, 
vaktmästare, materialare och 
dåvarande tränaren Jose 
Mourinho.

Jag vet inte hur han tänker.
Men han gillar att jävlas 

med allt och alla... ”10 poäng” 
om VM i Qatar, till exempel.

Den långa resan från Rosengård tar aldrig slut.
Den 4 september 2014 gjorde Zlatan sitt 50:e mål  

i landslaget, det kom i en vänskapsmatch mot Estland 
på Friends i Solna. Därmed slog han ett 80 år gammalt 
rekord som en Sven Rydell haft.

Zlatan summerade målet, sig själv och Sverige bäst:
– Efter allt jag varit med om känns det jävligt bra att 

det står Ibrahimovic på första plats. Ett 80 år gammalt 
rekord, och så kommer en skitunge från Rosengård 
och slår det. Det säger allt.

Det gör det, det gör verkligen det.
MATS OLSSON

”Vi ser segrarna,  
vi ser pokalerna,  
vi ser glamouren, 

men glömmer ofta 
vilket enormt hårt 

arbete Zlatan har lagt 
ned och fortfarande 
lägger ned för att bli 
och vara den han är” 

ZLATAN- 
ÖGONBLICK
1 UNGERN- 
SVERIGE 0–1,  
7 september 
2005

 » Jag var för en 
gångs skull inte 
på plats, men 
stod ensam 
hemma och 
skrek när Zlatan 
i allra sista 
sekunderna 
gjorde ett mål 
som ingen såg. 
Jag tror bara 
Henrik Larsson 
jublade innan 
övriga spelare, 
och publik,  
fattade att den 
omöjliga dribb-
lingen med det 
omöjliga skot-
tet var ett omöj-
ligt segermål.

2 SVERIGE– 
ENGLAND 4–2, 
14 november 
2012

 » Okej, det var 
”bara” en vän-
skapsmatch 
och de tre 
målen mot Dan-
mark i EM-kva-
let 2016 smäller 
högre, men: det 
var invigning av 
Friends, det var 
England och 
Zlatans cykel-
sparkmål från 
långt ut i 
planen, över 
målvakten Joe 
Hart, är ett 
konstnummer 
man kan se hur 
många gånger 
som helst.

3 SVERIGE– 
KROATIEN 1–2, 
30 april 2003

 » Hemsk trä-
ningsmatch.  
I pausen frå-
gade reporter 
Peter Jihde 
Zlatan vad Sve-
rige ska göra 
för att ”lira boll” 
i andra halvlek. 
En ung Zlatan 
sa:

– Vi ska sätta 
in dig i mittfäl-
tet så du ska 
styra och ställa.

Typisk 
Z-humor. Jag 
skrattar varje 
gång jag ser 

3Krönika

DUNDERSKOTTET.
Den våldsamma träffen
mot Ungern, som knappt
någon först uppfattade.
 Foto: MARCUS ERICSSON/BILDBYRÅN

En klack som gav 2–0 på Estland.
Och Zlatan positionen som Blågults
främste målskytt genom tiderna.
 Foto: JOEL MARKLUND/BILDBYRÅN

 Foto: TT

Zlatan får onda 
ögat av Fredrik 
Ljungberg, under 
fiaskomatchen 
mot Trinidad och 
Tobago i VM 
2006.

Autograf på ett
barn? Inga kon-
stigheter. Zlatan 
på besök i Malmö 
2006.
 Foto: CHRISTIAN  
 ÖRNBERG

Zlatan möter supportrar utanför 
Los Angeles Galaxys hemmaarena.
Foto: ALEX LJUNGDAHL



IMPERIET
Han har dragit in miljardbelopp under karriären – inte bara tack vare sina  
prestationer på fotbollsplanen.

Zlatan Ibrahimovic, 41, har tillsammans med Helena Seger byggt upp ett  
affärsmässigt imperium sedan början av 2000-talet.

Expressen har kartlagt investeringarna i Sverige och tittat närmare på ikonen  
i rollerna som affischnamn, reklampelare – och författare.

Text SVANTE STÖRLINGE Research PETER THUNBORG

3FASTIGHETERNA
3 SAMARBETENA
3 FELSATSNINGARNA
3 NYSATSNINGARNA
3 BÖCKERNA
3 FILMERNA
3 BILARNA
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Bilarna och fastigheterna

I
ntresset för snabba och exklusiva bilar tog 
tidigt plats i Zlatan Ibrahimovics liv (se 
separat artikel på sidorna 24–25). Hans 
garage med svenskregisterade lyxbilar har 
– i takt med plånbokens tjocklek – succe-
sivt fyllts med åtskilliga Ferrari- och 
Porsche-modeller, tillsammans värda 

långt över 200 miljoner kronor. Han äger 
därutöver ett par motorcyklar.

Hur hans utlandsregistrerade fordons-
innehav, främst i Italien, ser ut är inte känt. 
Det gäller även fastighetsägandet utom-
lands.

I Sverige är ”Ibra” aktiv i fastighets-
branschen och har genom åren investerat  
i flera objekt, några som även har avyttrats:

 » Den rosa lyxvillan i Malmö – som han 
köpte för 30 miljoner kronor i oktober 2007 
– renoverades för stora summor, där även 
omfattande markarbeten utomhus genom-
fördes. Därför blev det en rejäl minusaffär 
när ishockeyprofilen Carl Söderberg tog över 
som ny ägare till villan i maj 2015 – för just 
30 miljoner kronor. 

 » 2019 sålde Zlatan även sitt pampiga 
sommarresidens på Resarö i Stockholms 
skärgård för 32 miljoner kronor, men det 
var en plusaffär då han nio år tidigare köpte 
huset som ett renoveringsobjekt för  
13 miljoner kronor.

Ibrahimovic har tidigare investerat i bostäder 
i Åreområdet, bland annat i en ensligt belä-
gen nybyggd jaktstuga. Mest anmärknings-
värt är trevåningshuset med panorama-
fönster, nära hotellet Copperhill Mountain, 
som han sålde i slutet av 2021 för 30 miljo-
ner kronor. Han har dock fortsatt ägande i 
andra fastigheter i Åre och Jämtland.

– Jag har varit inne i ganska många hus  
i Åre, men det här liknar ingenting jag 

tidigare sett. Det är helt unikt med läget och 
utsikten, vilket gör det värt de här sum-
morna, har mäklaren Cecilia Edfeldt beskri-
vit det spektakulära objektet på över 300 
kvadratmeter.

En av bostäderna som Zlatan äger – vilken 
kan betecknas som familjens bas i Sverige – 
är den före detta kyrkan på nästan 1 000 
kvadratmeter på Östermalm i centrala 
Stockholm, två kvarter från Strandvägen och 
Saltsjön. Genom sitt bolag Pestolla Holding 
AB köpte han hörnfastigheten 2013 av 
församlingen som drev frikyrkan Elim- 
kyrkan. Två år senare tog han personligen 
över ägandeskapet till den då synnerligen 
omsorgsfullt nyrenoverade byggnaden, en 
överlåtelse med en prislapp på 110 miljoner 
kronor.

På bygglovsritningarna finns en roterande 
parkeringsplatta (!) i egna garaget i mark-
plan. Dessutom har huset – förutom åtskil-
liga rum – källare, biosalong, dubbla trappor 
mellan flera våningsplan, stor takterrass och 
vinterträdgård.

– En helt egen fastighet i Sveriges dyraste 
kvarter får väl anses vara ett av Sveriges 
mest exklusiva boenden. Värdigt en kung, 
säger Niklas Berntzon på mäklarfirman 
Eklund Stockholm New York. 

Genom sitt nybildade företag Unknown 
Fastigheter – en enskild firma utanför 
koncernen – har Zlatan senare köpt även en 
intilliggande fastighet för 130 miljoner 
kronor.

En titt i Zlatans bolag ger en antydan om 
att ytterligare investeringar är högst sanno-
lika – möjligen genom fastighetsbolaget 
Unknown Properties, vars verksamhets-
beskrivning är att ”direkt eller genom  
dotterbolag förvärva, förvalta och avyttra 
fast egendom”.

Kommersiella samarbeten

Z
latan Ibrahimovic har 
dragit in stora summor utan 
att ikläda sig ett matchställ 
på fotbollsplanen, inte 
minst genom flera reklam-
samarbeten. När han 2004 
skulle göra sitt första EM 

för Sverige hade han redan gjort en 
rad reklamfilmer, bland annat för 
chips- och hårprodukter. Under en 
period sålde han sina personliga 
rättigheter till Juventus, då han 
uppges ha tjänat omkring 22 miljo-
ner kronor om året, netto.

Zlatan har som bekant haft flera 
stora kommersiella samarbeten 
– delvis tack vare partnern Helena 
Seger, som när de blev ett par hade 
en egen karriär som marknadschef 
på flygbolaget Fly Me och en stor 
gård i Staffanstorp.

Helena Seger, för övrigt utsedd 
av tidningen Elle till Årets bäst 
klädda kvinna 2010, uppges i det 
tysta ha stort inflytande över affärs-
uppgörelserna. Varumärkesexper-
ten Jacqueline Kothbauer sa i en 
intervju i Expressen 2017:

– Helena är Zlatans manager utan 
att det nånsin har uttalats. Om man 
fiskar lite så får man reda på att hon 
i allra högsta grad är involverad  
i hans affärsöverenskommelser. 

Unknown AB:s styrelse
Ordförande

DANIEL SUNDQVIST
Ålder: 45 år. 
Bor: Villa i Bergshamra i Norrtälje.
Inkomst av tjänst: 100 000 kronor.
Inkomst av kapital: 333 274 kronor.
Sitter som ledamot eller suppleant  
i elva av Zlatans bolag.

Ledamot

RIKARD DAHAN
Ålder: 55 år.
Bor: Villa i Limhamn i Malmö.
Inkomst av tjänst: 593 280 kronor.
Inkomst av kapital: 126 725 kronor.
Sitter i styrelsen för åtta aktiebolag, 
varav tre är Zlatans.

Ledamot

GISLI KRISTJANSSON 
Ålder: 56 år.
Bor: Villa i Beddingestrand i Trelleborg.
Inkomst av tjänst: 815 015 kronor.
Inkomst av kapital: 23 371 kronor.
Sitter i styrelsen för 15 aktiebolag, varav 
tio är Zlatans.

Extern vd

BINYAM TEKESTE 
Ålder: 40 år. 
Bor: Lägenhet i Saltsjö-Boo i Nacka.
Inkomst av tjänst: 762 000 kronor.
Underskott av kapital: 14 870 kronor.
Sitter i sju aktiebolag, varav fyra är 
Zlatans samt Hammarby Fotboll AB 
och Anschutz Entertainment Group 
Sweden AB där Zlatan är delägare. 
Han är även prokurist (rätt att före-
träda) i Zlatans enskilda firma  
Unknown Fastigheter, som nyligen 
köpte en fastighet på Östermalm för 
130 miljoner kronor.

REKLAM$PELAREN
Här är några uppdragsgivare som anlitat Zlatan Ibrahimovic som affischnamn:

 » Apoteket
 » A-Z
 » Bethard
 » Buddy Fit

 » Dressman
 » Dsquared2
 » H&M
 » Mind the gum

 » Nike
 » Samsung
 » Sky Wifi
 » Telia

 » Visa
 » Vitamin Well
 » Volvo Cars
 » Zlatan Sport

Bolagen

U
nknown AB heter 
moderbolaget som äger 
och förvaltar Zlatans 
varumärken, upphovs-
rätt och andra immateri-
ella rättigheter. Trots 
några misslyckade 

investeringar – och det faktum att 
Unknown-koncernens omsättning 
under 2021 sjönk från ungefär  
120 miljoner till knappt 96 miljo-
ner kronor – har anfallsstjärnan 
det gott ställt.

Som exempel uppskattade 
Dagens Industri för tre år sedan att 
hans förmögenhet uppgick till 
minst 1,4 miljarder kronor. Där- 
efter har obekräftade uppgifter 
gjort gällande att den ökat med 
mellan 300 och 500 miljoner 
kronor sedan dess.

Hon har bestämt sig för att det är 
han som är stjärnan, utåt sett, och 
hon är hustrun som står bredvid.

Ett samarbete som fick stor upp-
märksamhet var reklamfilmerna 
för biltillverkaren Volvo, där hela 
familjen medverkar. Första filmen 
– inspelad i vintermiljö med en 
egen tolkning av nationalsången – 
kom 2014 och sågs av miljonpublik 
bara under det första dygnet.

– Första helgen under Zlatan-
kampanjen sålde vi fem gånger mer 
än en vanlig helg. Varje vecka 
under den kampanjen sålde vi 200 
procent över målet, berättar Per 
Carleö, Volvos dåvarande mark-
nadsdirektör, på Volvocars.com.

På samma sajt ger han en bild av 
inspelningen i norra Sverige:

– Vi fick flyga upp honom efter 
en match i Frankrike. Han flög mitt 
i natten till en liten flygplats som 
fick plogas upp för det här planet. 
Vädret var dåligt och det gick 
knappt att landa. Men Zlatan var 
väldigt bestämd att de skulle landa, 
för han skulle göra det här.

– När han väl kom fram fick han 
sova på ett litet pensionat, där han 
fick dra ihop flera sängar för att få 
plats. Dessutom hade någon glömt 
att sätta på elementet, så det var 

svinkallt. Ändå jobbade han i tolv 
timmar nästa dag. Han bara fort-
satte tills alla var nöjda.

2016 gjordes ytterligare två 
reklamfilmer, inspelade i bland 
annat Paris där Zlatan bodde vid 
den tiden.

– Han är rolig att jobba med efter-
som han inte gör något halvdant... 
han är en fantastisk människa, 
säger Per Carleö till Volvocars.com.

Zlatan har också promotat Vitamin 
Well, samarbetspartner till Svenska 
fotbollförbundet, där han profilerade 
ett par nya sportdrycker. Efter fyra år 
avslutade parterna samarbetet 2018. 

Under sin tid utanför landslaget 
var svensken elektronikjätten 
Samsungs ansikte utåt, vilket blev 
en snackis – liksom samarbetet 
med Fifas betalpartner Visa under 
fotbolls-VM i Ryssland 2018.

På senare tid har Ibrahimovic 
även synts i samarbeten med en 
träningsapp, telekombolag, kläd-
märken och tuggummitillverkare. 

– Jag väljer med hjärtat. Det jag 
tror på själv. Gärna svenska företag 
som vill ut i världen. Och det måste 
vara kvalitet. Jag jobbar bara med 
ett fåtal, men då är det på riktigt och 
jag ger det 200 procent, har Zlatan 
tidigare sagt till Dagens Industri.

RULLADE LÄNGE.
Zlatan Ibrahimovic spelade 

in flera reklamfilmer för Volvo,
både i norra Sverige och i centrala Paris.

Även familjen dök upp.
Foto: VOLVO

Den rosa villan i Malmö.
Foto: CHRISTER WAHLGREN

Det spektakulära huset i Åre.
Foto: ERIK WESTBERG

Boendet på 
Östermalm
i Stockholm.

Visareklam
under
VM 2018.

För Vitamin
Well.

Som Nike-
staty 2014.

Sjukgymnasten och Zlatan-vännen
Rikard Dahan sitter i flera styrelser.

Affärerna

Foto: TT



ZLATAN22 ZLATAN 23

Zlatan i populärkulturen

A
tt figurera i många sammanhang 
kan tyckas vara en börda ibland, 
inte minst då Zlatan Ibrahimovics 
namn är hett eftertraktat och han 
själv vill styra hur det används. Det 
fick tv-spelsjätten Electronic Arts 
och EA Sports erfara för drygt två 

år sedan. Då motsatte sig Zlatan att hans 
namn och ansikte var en del av Fifa-spelen.

 – Vi betalar AC Milan och AC Milan 
betalar Zlatan, så vi betalar 
Zlatans lön, menade David 
Jackson, vice ordförande i EA 
Sports Fifa.

Ibrahimovic har inte dragit sig 
för att synas i andra populär-
kulturella sammanhang. Våren 
2021 var han gäst i den italien-
ska motsvarigheten till Melodi-
festivalen, San Remo-festivalen. 
Han tog då med sig vännen 
Sinisa Mihajlovic upp på scenen 
och sjöng Nomadis låt ”Io 
vagabondo” tillsammans med 

programledarna – ett upptåg som väckte 
stora reaktioner.

Den senaste tiden har han också tagit 
större plats i filmvärlden som skådespelare:

 » Först som röst till en animerad version av 
sig själv i ”Den stora fotbollsfilmen” vid sidan 
av Megan Rapinoe.

 » Ännu större uppmärksamhet fick han  
i början av 2023 när han gjorde karaktären 
Antivirus i ”Asterix & Obelix: I drakens rike”.

Under förra året släpptes även filmatiseringen 
av självbiografin ”Jag är Zlatan” 
från 2011, med David Lagercrantz 
som medförfattare. Zlatan har även 
skrivit böckerna ”Jag är fotboll” 
tillsammans med Expressens 
sportkrönikör Mats Olsson (2018) 
och ”Adrenalina – mina okända 
berättelser” ihop med italienaren 
Luigi Garlando (2021). 

Svensken är flitig användare 
med flera konton på sociala 
medier-plattformen Instagram, 
det största med över 59 miljoner 
(!) följare.

Misslyckade investeringar

R
iktigt alla Zlatans kommersiella 
samarbeten har dock inte blivit 
som det var tänkt:

 » 2013 startade han appen ”Zlatan 
Unplugged” tillsammans med 
företaget Mikz och United Influen-
cers. Där skulle han dela med sig av 

godbitar från vardagen i fotbolls-Europa. 
Men satsningen flög inte, projektet avsluta-
des 2017 och appen lades ned.

 » Varumärket Zlatan Sport – med parfymer, 
hud- och hårvårdsprodukter – fick en trög 
start 2015 och blev inte alls den omedelbara 
kommersiella framgång man hoppades på. 
Företaget som skötte marknadsföringen, 
Amazing Brands Stockholm AB, siktade på 
en omsättning på 100 miljoner kronor inom 
tre år. Men verkligheten blev en annan: 
Företaget omsatte aldrig över 37 miljoner 
kronor utan gick i stället i förlust med drygt 
10,6 miljoner kronor under 2018 och 2019 
och bytte ägare.

 » Inför fotbolls-EM 2016 lanserade Ibrahi-
movic det egna klädmärket A-Z. Inte heller 
det blev någon succé: Efter att företaget 
gjort en mångmiljonförlust i egen regi 
flyttades verksamheten in i klädjätten 
Dressmann 2017. Ytterligare ett år senare 
lades satsningen ned efter att bolaget redo-
visat en förlust på över 200 miljoner kronor 
på två år, enligt Dagens Industri.

”Petter Varner och Zlatan Ibrahimovic är 
överens om att avsluta samarbetet gällande 

A-Z. Trots en solid tillväxt 2017 blev den 
europeiska satsningen på sportkläder för dyr”, 
skrev Varner-gruppen i ett pressmeddelande.

 » Efter att Ibrahimovic tackat för sig i lands-
laget för första gången efter EM 2016 tog 
han ett nytt steg affärsmässigt genom ett 
samarbete med spelföretaget Bethard. 
Problem uppstod när det visade sig att 
Zlatan hade gått in som tioprocentig del-
ägare i företaget redan under sin tid i lands-
laget. Som påföljd dömdes han till böter av 
Uefa, men slapp betala efter att företaget 
sålts för 160 miljoner kronor.

 » I sin bok ”Adrenalina – mina okända 
berättelser” berättar Zlatan om en mindre 
lyckad fastighetsinvestering som han skyller 
på – Donald Trump. 2008 förvärvade 
anfallsstjärnan en våning i byggnaden 
”Trump Soho” i New York. Trumps triumf  
i det amerikanska presidentvalet åtta år 
senare resulterade i demonstrationer utan-
för fastigheten, och många valde då att 
flytta. Det fick Zlatan att reagera – och 
agera.

”Jag fick sälja min lägenhet för ingen ville 
hyra den mer. Jag förlorade halva min 
investering. Förr eller senare måste Trump 
kompensera mig för de pengarna”, skriver 
han i boken.

Nya satsningar: Padel & NFT

F
ör två år sedan blev Zlatan 
Ibrahimovic delägare i ett 
förrådsbolag, innan han  
i fjol investerade i AI och en 
plattform för datordrivna 
organisationer.

Mest känt är hans satsning 
på trendsporten padel. Genom ett 
av sina bolag driver Zlatan sedan 
flera år fem padelhallar i Sverige. 
Den första öppnade han i Årsta  
i södra Stockholm med namnet 
Padel Zenter, därefter har verksam-
heten växt även utanför Sverige.

– Ingen sport har blivit så fram-
gångsrik på så kort tid, säger den 
italienske padelprofilen Salvatore 
Palumbo till The Guardian.

Efter pandemin har dock spor-
tens popularitet sjunkit, vilket 
drabbat Ibrahimovic som stor-
ägare: Downtheline Holding, där 
Zlatan är 70-procentig ägare, 
tappade rejält i omsättning – från 
19,4 miljoner kronor 2020 till sju 
miljoner kronor 2021. Trots det 
ligger planerna på att expandera  
i Milano och Italien fast. Dessutom 
projekteras det för ytterligare en 
hall i Silverdal utmed E4:an, norr 
om Stockholm, med 14 banor på 
två våningsplan – plus kontorsytor.

Under 2022 investerade Zlatan även  
i så kallade NFT:er – en förkortning 
för ”Non-fungible tokens”, i prakti-
ken ett slags äkthetsbevis som 
hindrar digitala konstverk från att 
kopieras. Fenomenet exploderade 
för några år sedan, och under våren 
2022 släppte Ibrahimovic flertalet 
delar i sin egen NFT-serie ”The 
Laws of Adrenaline: An NFT Collec-
tion” – bland annat i form av digitala 
verk baserade på boken ”Adrenalina 
– mina okända berättelser”.

Experter menar dock att sats-
ningen på NFT:er troligen inte blir 
långvarig.

– Säljer det inte går han inte med 
någon vidare förlust, för det är 
hyfsat billigt. Jag rekommenderar 
nog inte Zlatan-fans att investera  
i det. Sannolikheten är inte så stor 
att det går upp i värde, snarare ner  
i värde precis som med alla NFT:er, 
förklarar Totte Löfström, expert på 
kryptovalutor och NFT.

– Jag tror att man generellt bör 
hålla sig borta från det.

Framtiden – och nobben

D
en stora frågan är natur-
ligtvis vad fotbollsspelaren 
Zlatan väljer att göra när 
just den karriären är över. 
Ska man tro honom själv så 
är han inte helt bekväm 
med vad som väntar.

– Man har den där rädslan om 
vad som kommer hända efteråt. 
Adrenalinet jag får på planen 

kommer jag inte att få igen, inte en 
chans. Det är där paniken kommer 
in, sa han i samband med en lands-
lagssamling förra året. 

I Milano finns familjen och  
AC Milan – en klubb med stora 
möjligheter på bred front, inte bara 
som spelare.

I Stockholm finns det unika 
boendet, den imponerande bilpar-
ken och engagemanget/delägar- 

skapet i allsvenska Hammarby.
Något som däremot inte är 

aktuellt är en roll som expert. Det 
insåg han efter ett gästspel i en 
tv-kanal under VM i Ryssland 2018.

”Efter den första matchen förkla-
rade jag: Tyvärr, det här är inget för 
mig”, berättar han i boken ”Adrena-
lina”.

SVANTE STÖRLINGE
PETER THUNBORG

Affärerna

HAN FILMAR!
Som Antivirus i "Asterix och Obelix”.
Foto: NOBLE ENTERTAINMENT

En animerad Zlatan
i "Den stora fotbollsfilmen”.
Foto: EVERETT COLLECTION

Filmaffisch för 
”Jag är Zlatan”.
Foto: NORDISK FILM

Med Sinisa
Mihajlovic i San Remo.
Foto: BILDBYRÅN

Helena och Zlatan
i Milano.
Foto: STELLA

Satsningen på padel fortsätter.
Foto: SÖREN ANDERSSON/TT

A-Z gjorde en förlust
på 200 miljoner kronor.
Foto: MARCUS ERICSSON/TT

Sladden drogs ur på
"Zlatan Unplugged".
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Ibrahimovics senaste köp 
faller in under den senare 
kategorin. Nyligen registrera-
des fotbollsstjärnans nionde 
Ferrari i ordningen hos Tra-
fikverket. Modell: Roma.

Den nya bilen, den 13:e (!)  
i samlingen, registrerades 
endast ett par 
veckor 

efter att monsterbilen Day-
tona SP3 anlänt. Och den 
sticker ut på ett annat sätt.

Marcus Engström förklarar:
– Det är väl att svära i kyrkan 

att kalla en Ferrari vardaglig, 
men i sammanhanget är det så.

Vad kan du säga om hans 
nya Ferrari Roma?

– Den kom 2021 och är en 
slags instegsmodell, trots att 
den har en V8-motor på 620 
hästkrafter och gör 0-100 
km/h på 3,4 sekunder och 
toppar 320 km/h.

– Trots de extrema prestan-
dasiffrorna så är det här en av 
Ferraris ”billigare” modeller, 
som kostar strax under tre 
miljoner kronor.

– Den är klassiskt stilren, 
sticker inte ut lika mycket som 
nästan alla andra av Zlatans 
bilar. Kanske det blir så att 
han kör Roma när han vill att 
ingen ska se honom.

Om Zlatans stora bilintresse 
har gått i arv till sönerna 
Maximilan, 16, och Vincent, 
15, är oklart. Men Marcus 
Engström ser det som en bra 
– om än spektakulär – bil att 
övningsköra med.

 – Ja, kanske inte de första 
övningsrundorna, det händer 
liksom ganska mycket och 
ganska fort när det är 620 häs-
tar i en bil. Men jag misstän-
ker att Zlatans söner redan 
kan köra bil faktiskt, så det är 
bara på med gröna skylten och 
ut och finslipa kunskaperna. 

MATTIAS TENGBLAD

Zlatan Ibrahimovic köpte nyligen två spektakulära 
Ferrari-bilar till sig själv i födelsedagspresent.

Nu har samlingen utökats – med en något oväntad 
modell.

– Man kan inte säga att den är tråkig, men den 
sticker inte direkt ut. Den är väl så att säga mer 
Janne Andersson än ”Ibra”, säger motorjournalisten 
Marcus Engström.

I 
höstas la bilentusiasten 
Zlatan upp en bild på 
Instagram med bildtexten 
”Happy birthday to Zlatan”. 
I början av april leverera-
des de, till sig själv, köpta 

födelsedagspresenterna:
 » En Ferrari Daytona SP3 för 

22 miljoner kronor.
 » En Ferrari 812 Competizione 

Aperta för sex miljoner kronor.
– Zlatan har koll på vilka bilar 

han ska köpa, dels är de så 
extrema och ovanliga att de 
fortsätter att stiga i värde, dels är 
de fantastiska att köra, berättar 
Teknikens Världs chefredaktör 
Marcus Engström.

Där och då var Ibrahi-
movics samling uppe i tolv 
lyxbilar – åtta från Ferrari 
och fyra från Porsche.

Totalt uppskattat 
värde nu: 224 
miljoner kronor, 
enligt Marcus 
Engström.

– Hans 

bilsamling visar att han har en 
helt annan tanke med den än 
den vanliga vulgära ”jag-tar-
den-dyraste”-samlingen som 
många andra välbeställda 

idrottsstjärnor skaffar sig när 
framgångarna betalar sig. 

 – Här ser vi både bilar 
som knappt går att köra 

på vanliga vägar, de är för 
snabba och extrema, men 

också några som 
funkar utmärkt att 
skjutsa barnen till 
träningen med, 

fortsätter Marcus 
Engström. 

ALLA DYRGRIPARNA I IBRAS GARAGE
 » Listan över antalet svenskregistrerade lyx- och sportbilar med Zlatan Ibrahimovic som 

ägare blir allt längre. Marcus Engström, chefredaktör på Teknikens Värld, ger oss en inblick  
i den uppseendeväckande bilparken och sätter getingbetyg på de 13 härligheterna.

LYXBILAR FÖR 224 MILJONER

12341234123412341234
FERRARI ENZO 
Årsmodell: 2005.
Uppskattat värde:  
40 miljoner kronor 
(tre exemplar till salu 
för 3–5 miljoner euro).
Hyllningsmodell för grundaren Enzo 
Ferrari, mycket dåtida F1-teknik. 

12341234123412341234
FERRARI LAFERRARI 
Årsmodell: 2015.
Uppskattat värde:  
50 miljoner kronor (runt 
tio exemplar till salu, priser 
också mellan 30 och 50 
miljoner).
Endast 499 exemplar 
byggda.

1234123412341234
FERRARI GTC 4 LUSSO

Årsmodell: 2020.
Uppskattat värde: 2 miljoner 
kronor (två exemplar till salu  
i Sverige).
Fyrsitsig och fyrhjuls driven 
”halvkombi”. Helgerån, enligt 
Ferrari- nördar.

12341234123412341234
FERRARI 488 PISTA SPIDER
Årsmodell: 2020.
Uppskattat värde: 7 miljoner  
kronor.
Sjukt snabb och stark banracer.

12341234123412341234
FERRARI MONZA SP2
Årsmodell: 2020.
Uppskattat värde: 40 miljoner kronor.
Extrem bil med kolfiber kaross utan vind-
ruta. Superovanlig.

1234123412341234
FERRARI ROMA 
Årsmodell: 2023.
Uppskattat värde: 2,5 miljoner kr.
”Instegsmodell” i aningen lägre 
prisklass. Stilren och snabb.

12341234123412341234
FERRARI 812  
COMPETIZIONE  
Årsmodell: 2021.
Uppskattat värde:  
18 miljoner kronor
”Competizione” betyder 
lättare och snabbare: 
0–100 på 2,8 sekunder.

12341234123412341234
FERRARI SF90 SPIDER
Årsmodell: 2021. Uppskattat värde: 8 miljoner kronor.
Ferraris första laddhybrid. Tre elmotorer plus V8 – 1000 hästar tillsammans!

Bilarna

1234123412341234
FERRARI DAYTONA SP3
Årsmodell: 2022.
Uppskattat värde:  
30 miljoner kronor.
Har V12-motor på 840 häst-
krafter. Byggd i 599 exemplar.

12341234123412341234
PORSCHE 911 GT3 RS
Årsmodell: 2019. 
Uppskattat värde: 3 miljoner kr.
Kanske den roligaste bil som finns 
att köra. Perfekt i alla avseenden.

12341234123412341234
PORSCHE 911 GT2 RS 
Årsmodell: 2018.
Uppskattat värde: 4,5 
miljoner kronor.
Extrem tävlingsbil som får 
köras på allmän 
väg.

12341234123412341234
PORSCHE 918 SPYDER
Årsmodell: 2014. 
Uppskattat värde: 17 miljoner kronor.
Ikoniserad bil med komponenter från tävlingsbanan.”Sjukt  

snabb”

”Super-
ovanlig”

”Endast
499 exemplar

byggda”

1234123412341234
PORSCHE 911 TARGA 4S
Årsmodell: 2020.
Uppskattat värde:  
2 miljoner kronor.
Fyrhjulsdriven med  
möjlighet att öppna taket.

Marcus Engström, chef-
redaktör på Teknikens Värld.

Fo
to

: T
T

Foto: TT
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Som spelare var HENRIK RYDSTRÖM 
rädd att avslöjas som en bluff.

Efter en lång karriär i mindre klubbar 
är han nu för första gången i hela 
allsvenskans blickfång där minsta 
felsteg syns – och tvivlen är bortblåsta.

– Du frågar varför jag tror att jag kan ta 
Malmö till nästa nivå. Svaret på frågan 
är att, ja, varför inte? Varför skulle jag 
inte?

Text JOHAN DOLCK WALL 

Foto LUDVIG THUNMAN/BILDBYRÅN

I blickfånget

     ”Det 
       här 
fixar 
  jag”
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ena sidan imposter syndrome. 
Å andra sidan hybris. Käns-
lorna fanns där som en följesla-
gare hela spelarkarriären, och 
de blossade upp som värst när 
Kalmar FF var ute i Europa på 
00-talet. Då gick Rydström 
inför varje match och funde-
rade på om det var nu världen 
skulle upptäcka att han inte 
hade några större kvaliteter 
som fotbollsspelare.  
90 minuter senare kände 
han sig odödlig.

– Det gav en jäkla kick när 
man kände att man löste 
det mot namnkunniga 
spelare och lag. Så i nästa 
stund kände jag att, vad 
fan, varför spelar Tobias 
Linderoth från start  
i landslaget? Det kunde 
lika väl vara jag.

Landslagschansen kom 
aldrig och spelarkarriä-
ren tog inte mittfältaren 
längre än till Kalmar FF. 
Som tränare har Henrik 
Rydström på många sätt 
redan nått betydligt 
längre. Som ny för-
grundsfigur för Sveriges 
mest framgångsrika 
klubb är han hetare än 
någonsin tidigare, och 
när tvivlet tryckts 
undan är övertygelsen 
stor om att han kan få 
klubben att ta nästa 
steg. Hybrisen har 
tagit över.

– Jag har av någon 
jättekonstig anled-

ning sen jag blev tränare tänkt att, 
ja, det här, fan, det här fixar jag. 
Jag har också haft en jättedriv-
kraft att inte göra som alla andra. 
I början var det ett självändamål, 
nu är det inte det, men det gör att 
jag vågar testa saker. Vissa är 
livrädda för att göra fel, det ska 
vara linjärt.

Efter en stökig inledning på tränar-
karriären i Kalmar FF tog Henrik 
Rydström över Sirius inför 
säsongen 2019. Sen dess har det 
gått spikrakt uppåt. Rydström 
utvecklade både sig själv och Sirius 
under sina två år i klubben innan 
han återvände och med små resur-
ser förvandlade sitt Kalmar FF till 
ett allsvenskt topplag.

Nu är det Malmö FF som ska 
förbättras. Kravet utifrån är all-
svenskt guld. För Rydström är 
perspektiven större.

– I Sverige är vi en stor fisk i en 
liten pöl. Vi vill ju kunna mäta oss 
med de stora 
fiskarna i en 
större pöl eller 
sjö liksom. 
Hur når ni dit?

– Jag har 
sagt att det 
goaste som 
tränare är att 
få känna att gruppen tar kliv men 
det stämmer inte. Det goaste är att 
vinna ju. Jag har känt ibland att det 
blir nästan missförstånd, typ att jag 
vill spela på ett visst sätt, att det är 
det viktigaste. Ja, det vill jag väl, 
men det är ju för att vi ska kunna 
vinna fotbollsmatcher. 

– Jag tror så här att om du går ut 
och är rädd på planen, att du 
känner att du inte får göra misstag, 
att du inte vågar spela nerifrån 
målvakten för då kan vi tappa 
bollen, du inte vill ha bollen för vi 
kan tappa den, då blir det ett rätt 
tråkigt fotbollsliv. Så därför vill jag 
ändå ha någon form av lite, den 
här: Fan ja, vi kanske losar den här 
situationen för vi har bollen, men 
hellre att vi är de som bestämmer 
vad som ska hända här och att 
motståndarna får reagera på oss.

Ett spelförande lag som är 
modigt med bollen har större 
chanser att vinna fotbollsmatcher 
för att mod föder mod, resonerar 

Rydström. Genom att inte vara 
livrädda för enstaka misslyckan-
den, och genom att hantera utsatta 
situationer, inser spelarna att de 
har högre potential än vad de 
annars trott.

– Det viktigaste är att vinna och 
få gruppen att känna att fasiken, 
det vi gör, det är härligt, det leder 
till att vi faktiskt uppfyller vår 
potential som fotbollsspelare. Det 
är lite klyschigt men en dag ska de 
sluta spela och att då känna att det 
var lite halvdant, det är en hemsk 
känsla. Däremot när du känner att 
du liksom vred ut varenda droppe, 
då är det lite lättare att gå vidare 
sen. 
Du spelade själv för samma klubb hela 
karriären och hade samma tränare 
under större delen av tiden. Är inte det 
en rätt kass skola om man vill bli 
tränare?

– Jag har tänkt på det där själv, 
på vilken fördel vissa har som varit 
olika miljöer, som spelat i olika 

ligor och haft 
olika tränare. 
Men det är 
bara en fördel i 
teorin för när 
du är spelare 
tänker du 
sällan på att 
du är det för 

att du ska bli en bra tränare sen. 
Pep Guardiola gjorde väl det  
i slutet av sin karriär. Han gick till 
någon klubb i Italien och en i 
Mexiko för att få lite olika influen-
ser. Annars så tror jag att många 
spelare är rätt oreflekterande i sin 
spelarkarriär.
Var du det? 

– Jag hade ju inte en tanke på att 
bli tränare förrän jag var 35. 

Det finns också fördelar med att ha 
varit länge i samma klubb. Många 
flyttar och miljöbyten gör att tiden 
till reflektion inte alltid finns. 
Varför lägga tankekraft på att fullt 
förstå hur hela ditt lag ska utveck-
las om du ändå räknar med att 
flytta vidare inom ett halvår? 
Rydström ägnade mycket tid åt att 
reflektera över varför han och 
Kalmar FF inte lyckades bli ännu 
bättre. 

– Men det var först efter ett 
halvår som tränare som jag insåg 

Tränare
HENRIK  
RYDSTRÖM
1234123412341234
Ålder: 47 år. 
Spelarkarriär: 

 » Listerby IK (–1993),
 » Kalmar FF (1993–2013),
 » Listerby IK (2014–16),
 » Hossmo BK (2016).

Tränarkarriär: 
 » Kalmar FF U19, U21  

och assisterande (2015–18), 
 » IK Sirius (2019–20), 
 » Kalmar FF (2021–22),
 » Malmö FF (2023–).

Kontrakt: Tills vidare.

”Jag har sagt att det 
goaste som tränare  

är att få känna att  
gruppen tar kliv men det 

stämmer inte.  
Det goaste är att vinna ju”

TRÄNARNAS GETINGLIGA 2023
12341234123412341234
Kim Bergstrand ............................. Djurgården
Thomas Lagerlöf .......................... Djurgården
Per-Mathias Högmo .....................BK Häcken

1234123412341234
Martí Cifuentes ..............................Hammarby
Henrik Rydström..............................Malmö FF

123412341234
Andreas Brännström ...................................AIK
Andreas Holmberg ........................ Degerfors
Tobias Solberg .................................. Degerfors
Jimmy Thelin ......................................... Elfsborg
Magnus Haglund ............................. Halmstad
Glen Riddersholm ...............IFK Norrköping
Joakim Persson ....................................Varberg

12341234
William Lundin .......................... IFK Göteborg
Alexander Tengryd ................ IFK Göteborg
Henrik Jensen ...................................Kalmar FF
Anders Torstensson .............................Mjällby
Christer Mattiasson ................................ Sirius
Kim Hellberg ........................................ Värnamo

1234
Andreas Engelmark ......Brommapojkarna
Olof Mellberg ....................Brommapojkarna

I blickfånget

NYBAKAD MFF-TRÄNARE.
Henrik Rydström framför

statyn "Arbetets ära" på
Möllevångstorget i Malmö.
Axel Ebbes verk föreställer

ett antal personer som lyfter
ett granitblock. Till vilka höjder

kan Rydström lyfta fjolårssjuan?
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att fan, det här stämmer 
ju inte. Om man ska ta en 
metafor så var det som 
när Galileo Galilei upp-
täckte att fasiken, det här 
som kyrkan alltid har sagt, 
det är ju inte exakt så.
Och kyrkan i ditt fall är 
Nanne Berg strand?

– Jag vill poängtera att 
jag är evigt tacksam till 
den fotbollen jag fick spela 
och det jag fick vara med om, 
det som var i Kalmar och med 
Nanne. Men det kommer alltid 
vara en motreaktion mot det ena 
eller det andra. Sen kommer det bli 
en motreaktion mot vad vi gör nu. 
Så är ju utvecklingen.

– I stället för att jag hade haft 
olika tränare som någonstans har 
lärt mig det ena eller det andra, så 
har jag lärt mig själv. Jag är som en 
didaktisk arbetarförfattare, som 
inte fick gå i skolan. När jag väl 
insåg att det inte är som kyrkan 
säger, men hur är det då?

När Henrik Rydström fått sin 
uppenbarelse började han leta svar. 
Han gick förbundets alla utbild-
ningar som har ”lite oförtjänt 
dåligt rykte” för att bygga en grund.

– Sen var jag på utbildningar 
med Raymond Verheijen som 
är väldigt stor inom fot-
bollsfitness och periodise-
ring. Där fick jag en bild 
av att hur du kommuni-
cerar kanske är ännu 
viktigare än att du kan 
massa saker.

Nästa steg var att 
blicka mot toppen, mot 
Pep Guardiola och Mar-
celo Bielsa, som stod för 
något fundamentalt mot-
satt.

– Jag kan ta ett konkret 
exempel. Jag är uppväxt med 
att du spelar inte nerifrån. Mål-
vaktsboll är inspark, du drar den så 
långt bort från vårt mål som möj-
ligt. Det var sant på samma sätt 
som att jorden är universums 
centrum. Jag köpte det i alla år. 
Det var ju logiskt. Ju närmare 
bollen är motståndarnas mål desto 
större är chansen att vi gör mål än 
att de gör mål. Sen trillade jag över 
en studie från MLS angående korta 

insparkar, korta igångsätt-
ningar.

Henrik Rydström 
beskriver det som ett 
uppvaknande. Han insåg 

att ja, det är farligare att 
tappa bollen nära eget mål. 
Men korta insparkar leder 
till färre bolltapp vilket i 
sin tur leder till fler egna 
målchanser. Korta inspar-

kar lockar dessutom upp 
motståndarna och skapar fler 

offensiva ytor.
– Det fanns så klart siffror på det.

Och du hade inte reflekterat på det 
under dina 20 år som elitspelare?

– Hade jag inte haft något tvivel 
någonstans när jag spelade så hade 
jag väl också kanske bara kört på 
exakt likadant som tränare också.

Rydström har fler exempel. Han 
var fullt övertygad om att vägen till 
framgång gick via att ligga kom-
pakt och försvara för att vid 
omställningar gå så rakt som 
möjligt mot mål.

Han lyfter fram en av Kalmars 
matcher mot Twente. KFF hade 
vunnit hemma och Twente  
behövde göra två mål i Neder-
länderna för att gå vidare. Klockan 
tickade men de fortsatte flytta 
bollen från sida till sida.

– Vi rörde den knappt och 
var helt döda med en kvart 

kvar. Pang, de gör två mål 
och går vidare. Då fattade 
man inte vad som hänt. 
Vad fan, man får ju inte 

spela sidled? Man får ju 
inte spela bakåt?

– Sen kom Pep med 
Barcelona och de spelade 
en jävla massa korta 

passningar och bakåt och 
sidled. Och jag var så här, 

fan det där kan jag göra. Men 
samtidigt i den miljön jag 
själv spelade och verkade i så 

var det, nej, det är fel. Vi spelar 
framåt för det ökar möjligheten att 
göra mål.  Så jag letade väl saker 
för att kanske hitta något annat att 
hålla i. Och så började jag hitta Pep 
och Bielsa var som ett ljus i mörk-
ret. Det låter alltid lite löjligt när 
man pratar om de här namnen och 
deras lag för det handlar inte om 
att vi ska spela som City. Men de 
visade att det finns något annat.

Genom åren har vägen till framgång 
sett olika ut. Taktik, tankar och 
teorier avlöser varandra. Fotbollens 
trender skiftar. Henrik Rydström 
kan aldrig vara säker på om den 
väg han valt är den rätta, om han är 
så som en tränare ska vara för att 
optimera ett lags chanser till fram-
gång.

– Men det är rätt sätt för mig och 
det är ju det viktigaste. Jag tror att, 
är det någonting jag ändå lyckats 
vara så är det liksom autentiskt. 
Det jag säger till spelarna, är det 
jag menar. Det finns bättre förut-
sättningar i Malmö än vad det 
fanns i Kalmar och Sirius men det 
är fortfarande spelare med sina 
tvivel som ska göra någonting där 
de riskerar att misslyckas. Då måste 
jag gå i bräschen med hur jag är i 
mitt ledarskap. 

Puh – här är   
hela listan över  
Malmö FF:s  
36 tränare

  – SM-guld   
 – Svenska cupen-titel

1917  Ernst Hjertberg 
1922  Hans Ruff 
1932–34  Carl Wijk 
1935–37  Václav Simon 
1937–41  Harry Lundahl 
1941–43  Carl Ahlberg
1944  Sven Nilsson  
1945  István Wampetits 
1945–47  Sven Nilsson  
1947–50  Kálmán Konrád  
1950  Sven Nilsson 
1951–55  Bert Turner    
1955–58  Pepi Stroh 
1959–63  Nils-Åke Sandell 
1964–71  Antonio Durán      
1972–73  Karl-Erik Hult 
1974–79  Bob Houghton        
1980–81  Keith Blunt  
1982–85  Tord Grip 
1986–90  Roy Hodgson    
1990–92  Bob Houghton 
1992–93  Viggo Jensen 
1994–96  Rolf Zetterlund 
1997–98  Frans Thijssen 
1998–99  Roland Andersson 
2000–01  Michael Andersson 
2002–05  Tom Prahl 
2006–07  Sören Åkeby 
2008–11  Roland Nilsson 
2011–13  Rikard Norling 
2014–15  Åge Hareide 
2016  Allan Kuhn 
2017–18  Magnus Pehrsson 
2018  Daniel Andersson 
2018–19  Uwe Rösler 
2020–21  Jon Dahl Tomasson  
2022  Milos Milojevic 
2022  Andreas Georgson 
2022  Åge Hareide 
2023–  Henrik Rydström

Det har gått otroligt mycket uppåt för 
dig som tränare. Är du rustad för en 
eventuell motgång? 

– Som tränare, och det var 
samma sak som spelare, så definie-
rar man ju inte framgång riktigt 
som utomstående gör. Det som 
räddar dig, det är om du inte gör 
dig beroende av den här yttre 
framgången, om man säger så. Om 
det är det som driver dig så tror jag 
det kan vara ett problem, om du är 
för karriärslysten.

– Men motgångar har man ju 
varje jävla dag. Ta valfri träning. 
Det är ju aldrig så att du bara, fan 
allting flyter. 
Varje missad passning är en motgång  
i det lilla?

– Ja, alltså till och med att jag 
ville spela dit, han stänger den, jag 
fick spela dit. Alltså jag ville vinna 

bollen, jag kunde inte vinna bollen.
– Idrottspsykologin handlar 

mycket nu om next action. Och det 
är ju så bra spelare hela tiden 
resonerar: Okej nästa, nästa, nästa, 
nästa. Men det är lite så det är i 
tränaryrket också, det är rätt 
mycket som inte går som man vill. 
Och då finns väl också det här 
imposter syndrome som kommer 
då och då. Jag blir jäkligt paranoid 
alltså. Det spelar ingen roll hur bra 
vi spelar, det kan vända så snabbt. 
Jag kommer aldrig slappna av 
förrän vi leder med 4-0 och det är 
två minuter kvar. Vi hade 4-0 mot 
Häcken borta och en man mer. Det 
var hösten 2021 och Rasmus Elm 
började så här:

– ”Vi kanske ska byta in den här 
unga spelaren?”

– ”Nej!” 

– ”Vi kanske ska byta...” 
– ”Nej!”
– Först med fem minuter kvar så 

sa jag att jag trodde att vi skulle 
vinna. Rasmus sa att jag var sjuk  
i huvudet. Men jag ser det som en 
styrka ändå liksom. Så svaret på 
frågan är att, det får vi se. Men jag 
försöker skapa en vardag, en miljö 
där vi hela tiden förebygger genom 
att vi pratar om de här sakerna och 
försöker skapa en slags robust 
personlighet hos spelarna, där de 
faktiskt kan hantera när det inte 
går som man vill. Då är jag överty-
gad om att man kan nå långt.

JOHAN DOLCK WALL

I blickfånget

”I stället 
för att jag 
hade haft 

olika  
tränare 

som 
någon-

stans har 
lärt mig 
det ena 

eller det 
andra, så 

har jag 
lärt mig 

själv. Jag 
är som en 
didaktisk 

arbetar-
författare, 

som inte 
fick gå  

i skolan. 
När jag 

väl insåg 
att det 
inte är 

som 
kyrkan 

säger, 
men hur 

är det då?"

Bergstrand  
vs Galilei.

Guardiola
och Bielsa.

BLANKT PAPPER.
Henrik Rydström drar
upp ritningarna för
ett nytt Malmö FF.
"Henrik har redan satt
lite av sin prägel på 
spelet, men det är inte
ljusår från den vi fotboll
spelat," säger sportchef
Daniel Andersson.
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DANMARK–SVERIGE 
UNDER 2000-TALET
Danmarks och Sveriges placeringar på Fifas världsranking  
vid årets slut (2022 avser dock rankingen den 5 oktober).
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Svante  
Nybyggars, 68,  

slängde kostymen  
och började ett nytt liv  

som influencer.  
Möt nytänkarna som  

vägrar sluta jobba.

Svenskt                 superbatter  är här

över

60
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